

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မပြစ်မှားမိအောင် သတိပြု

မပြစ်မှားအပ်သော ပုဂ္ဂိုလ်တို့ကို တုတ်၊ ဓား၊ လှံ စသည့် လက်နက် တို့ဖြင့် ပြစ်မှားသောသူမှာ ဆင်းရဲ၏၊ ပြင်းထန်သော ဝေဒနာခံစားရ၏။ ဥစ္စာပစ္စည်း ဆုံးရှုံး၏။ ကိုယ်အင်္ဂါပျက်စီး၏။ အနာခွဲကပ်၏။ ရူးသွပ်၏။ စိတ်ပျံ့လွင့်၏။ အစွပ်စွဲခံရ၏။ ဆွေမျိုးတို့ ပျက်စီး၏။ ပကတိမီး၊ လောင်မီးတို့ လောင်ခြင်း ခံရ၏။ သေသော် ငရဲသို့ ကျရောက်ရ၏။ (မပြစ်မှားအပ်သော ပုဂ္ဂိုလ်တို့ကို မပြစ်မှားမိအောင် သတိပြုဆင်ခြင်သင့်၏။) ဒဏ္ဍဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၄၀)

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၂ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်၊ စနေနေ့၊ အတွဲ (၅၇)၊ အမှတ် (၀၀၇)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘရူနိုင်းဘုရင် နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲတက်ရောက်



ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန် အောက်တိုဘာ ၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘရူနိုင်းဒါရုဆလမ်နိုင်ငံ ဘရင်မင်းမြတ် ဆူလ်တန် ဟာဂျီ ဟာဆာနယ်လ်ဘိုလ်ကီးယား မှအစ ဇာဒင် ဝါဒူလာ၏ နန်းမွေဆက်ခံသည့် နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ ဒေသခံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ဘရူနိုင်းဒါရုဆလမ်နိုင်ငံ ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန်မြို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘရူနိုင်းဒါရုဆလမ်နိုင်ငံ ဘရင်မင်းမြတ် နန်းမွေဆက်ခံသည့် နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြု ညစာစားပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်စဉ်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *

ခြိမ်ခြိမ်သံသံ ရွှေကျင်မီးမျှောပွဲ

သတင်းနှင့်စာတပ် - ပိန်းလုပ် သိန်းညွန့်

ရွှေကျင် အောက်တိုဘာ ၆
မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ဒေသအလိုက် ကျင်းပဆင်နွှဲသည့် ပွဲတော် များအနက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေကျင်မြို့နယ် ရွှေကျင်မီးမျှော ပွဲတော်ပွဲသည်လည်း နာမည်ကျော်ကြားသည်။
အဆိုပါမီးမျှောပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၆ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ယခုနှစ် (၁၆၆)နှစ်မြောက် ရွှေကျင်သီတင်းကျွတ် မီးမျှော ပွဲတော်ပွဲ၏ ရေပွဲအခမ်းအနားဖွင့်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရွှေကျင်မြို့ ပျဉ်းမပင်ရပ် ချောင်းဘေးရှိ ဗဟို

မဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကရင်တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါ်နော်ပွယ်ဆေး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစောသလေးစော၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မြင့်သိန်း၊ ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ပုံတို့က ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။
ထို့နောက် ရှင်ဥပဂုတ္တမထေရ်မြတ် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော် မူသည့် ကရဝိတ်မောင်တော်ကို လှော်ကားတော်ကြီး လှော်ဦး ဆောင်၍ မင်္ဂလာစည်တော်ကြီးဖောင်၊ တေးဂီတဖောင်တို့က ပင့်ဆောင်ပူဇော်ပြီး ဗဟိုမဏ္ဍပ်ရှေ့၌ စည်တော်ရေယာဉ်၊ လှော်ကားတော်ကြီးရေယာဉ်၊ တေးဂီတရေယာဉ်ဖောင်၊ ရွှေကျင် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်၊

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၄ ❖



လေထိုးလေဘောင့်
အစာအိမ်အချဉ်ငယ်ကိ
ပိုက်ဘောင့်ပိုက်နာ

ဝါး ဗြဟ္မလေ
ရင်ထဲပေါ့ဖွားတပေါ့

အစာအိမ်ဘေးအန္တရာယ်ကို ကာကွယ်ပေးရန်
ဝါးဗြဟ္မလေကို သုံးပါ။

Kremil - S®

UNITED PHARMA
Serving Your Healthcare Needs

ဝိနယောစ သုသိက္ခိတော

(လူ့ကျင့်ဝတ်များကို ကောင်းစွာသင်ကြားလိုက်နာခြင်း)

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နီတားဒါးပြည်နယ် ကန္တာရထဲမှ အပျော်အပါးလောင်းကစားတို့ဖြင့် စီးပွားရှာတည်ထောင်ထားသော နာမည်ကျော် လာ့စ်ဗီးဂတ်စ်မြို့၌ အောက်တိုဘာ ၁ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော ပစ်ခတ်မှုမှာ လူ့အသေအပျောက် အများအပြားဖြင့် ခေတ်သစ်အမေရိကန်သမိုင်းတွင် အဆိုးရွားဆုံးစာရင်းဝင်သွားခဲ့သည်ဟု ကမ္ဘာကျော်မီဒီယာကြီးများက ဆိုကြသည်။ ဂီတပွဲတော်တစ်ခုတွင် ပျော်ရွှင်နေကြသော လူအုပ်အတွင်းသို့ မလှမ်းမကမ်းတွင်ရှိနေသော ဟိုတယ်အထပ်မြင့်ဆီမှ အတွဲလိုက်ပစ်ခတ်ခဲ့သူ သေနတ်သမား၏ ဟိုတယ်ခန်းနှင့် အိမ်ခန်းတို့မှ သိမ်းယူရရှိခဲ့သည်ဆိုသည့် လူသတ်လက်နက်တို့၏ အရေအတွက်မှာလည်း မယုံကြည်နိုင် ဖွယ်ကောင်းလောက်အောင်ပင် များပြားလှသည်။ လူ့အမြောက်အမြား သေကျေစေခဲ့သည့်ပစ်ခတ်မှုသည် အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဆက်စပ်နေကြောင်း မတွေ့ရဟု တာဝန်ရှိသူတို့က ပြောကြသော်လည်း ကမ္ဘာကျော်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် အိုင်အက်စ်ကမူ နောက်ကွယ်တွင် ၎င်းတို့ရှိကြောင်း လူသိရှင်ကြားထုတ်ဖော်ပြောခဲ့သည်။

လူ့အခွင့်အရေးဟူသော စကားလုံးကို တွင်တွင်ဆိုနေကြသည့် ဗြိတိန်၊ ပြင်သစ်၊ အမေရိကန်စသည့်နိုင်ငံတို့တွင် နိစ္စဓူဝ လှုပ်ရှားသွားလာနေကြသော အပြစ်မဲ့ပြည်သူများကို နည်းလမ်းပေါင်းစုံတို့ဖြင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများက ခပ်စိပ်စိပ်ဖြစ်လာသည်။ အမရပူရမြို့ မဟာဂန္ဓာရုံ ဆရာတော်ကြီး အရှင်နေကာဘိဝံသက “ယခုခေတ်၏ အဖြစ်အပျက်ကို လေးနက်စွာ စဉ်းစားသောအခါ များစွာသော လူသတ္တဝါတို့၌ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာ ဟူသော ဗြဟ္မစိုရ်တရားများကွယ်ပျောက်၍ သွေ့ခြောက်နေသကဲ့သို့ ထင်ရလေသည်။ ထိုသူတို့၏ ခြောက်သွေ့သွေ့အပူဓာတ်သည် သူတော်ကောင်းတို့၌ပင် အရှိန်ဟပ်သဖြင့် သွေ့ခြောက်လှပတတ် ရှိရလေပြီ။ ထိုအပူဓာတ်ဟူသည်လည်း တစ်ယောက်နှင့်တစ်ယောက် မညှာတာနိုင်အောင်ဖြစ်နေသော လောဘ၊ ဒေါသ၊ မာန်မာန်နှင့် ဣဿာ၊ မစ္ဆရိယ စသည်တို့ပင်တည်း။ ထိုအပူဓာတ်သည် ယခုဘဝတွင်သာ ခြောက်ကပ်စေသည်မဟုတ်။ သံသရာတစ်လျှောက် နောက်နောင်ဘဝ တို့၌လည်း ခြောက်ကပ်စေလိမ့်မည်သာ။ ထို့ကြောင့် ထိုအပူဓာတ်တွေကို ယခုလိုဘဝက စွမ်းနိုင်သမျှငြိမ်းသတ်လျက် မြင့်မြတ်သောစိတ်ထားဖြင့် မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာဟူသော ဗြဟ္မစိုရ်အအေးဓာတ်တို့ကို မပြတ်စိမ့်စိုအောင် ကြိုးစားသင့်ကြပေသည်” ဟု ကိုယ်ကျင့်အဘိဓမ္မာကျမ်းစာ၏ အချိန်ဒါနိတွင် ရေးသားညွှန်ပြဆုံးမတော်မူခဲ့သည်မှာ မျက်မှောက်ခေတ်၏ ပကတိအခြေအနေတို့ကို ထင်ဟပ်နေဆဲဖြစ်ပြီး ယင်းအဆုံးအမများအတိုင်း လိုက်နာကျင့်သုံးရန်လိုအပ်နေဆဲဖြစ်သည်ကို ထင်ရှားစွာ တွေ့မြင်နိုင်သည်။

မိမိတို့မျက်မှောက်ပြုဖြစ်သည့် နေ့ကြရသည့် ပစ္စုပ္ပန်ကာလ ကမ္ဘာကြီးသည် စစ်ပွဲများ၊ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများ၊ ပဋိပက္ခများ၊ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုများ၊ အနိုင်ကျင့်ရမ်းကားမှုများ၊ ကြီးနိုင်ငယ်ညှဉ်းပြုမှုများဖြင့် ဆူပွက်လှုပ်ရှားနေသော ကမ္ဘာကြီးဖြစ်သည်။ တင်းမာမှုများနှင့် အနိဋ္ဌာရုံများက ကမ္ဘာ့နေရာတိုင်း၊ ထောင့်တိုင်းမှာလိုလို ရှိနေကြသည်။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးဇာတ်ခုံပေါ်တွင် အင်အားကြီးသူတို့က ၎င်းတို့၏ အကျိုးစီးပွားအမျိုးမျိုးအတွက် လိုရာဆွဲရေးထားသော ဇာတ်ညွှန်းဖြင့် ကမ္ဘာ့အစီအစဉ်ကို ပုံသွင်းနေကြသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် လောဘ၊ ဒေါသ၊ မာန်မာန်နှင့် ဣဿာ၊ မစ္ဆရိယတို့က စင်ပေါ်တွင် ကခုန်နေကြချိန် မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာတို့က ခေါင်းငုံ့နှုတ်ဆိတ်နေရသည့်သို့ဖြစ်သည်။

မည်သို့ပင်ဆိုစေ မိမိတို့အနေဖြင့် စိတ်ယုတ်၊ စိတ်ဆိုး၊ စိတ်ညံ့များကို မိမိတို့၏ နှလုံးသားမှ ဖယ်ရှားနိုင်ရေးအတွက် ယဉ်ကျေးအောင်ဆုံးမကာ မိမိတို့တစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်ကျင့်တရားများဖြင့်မားလာအောင် ကိုယ်စီဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ “ရဟန်းဝိနည်း၊ ရွာကြီးစည်းရုံး၊ လူမျိုးစည်းကမ်း” ဆိုသော စကားနှင့်အညီ ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားတို့ကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်ကြခြင်းကသာ လောကီလောကုတ် နှစ်ဖြာသော အကျိုးစီးပွားတို့ကို မြင့်မြင့်မားမားဆောင်ကြဉ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝိနယောစ သုသိက္ခိတော မြတ်သောမင်္ဂလာနှင့် ပြည့်စုံနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



ပုဒ္ဂလိပ်ပွားတော်မြတ်များနှင့် ရှင်သီဝလိရဟန္တာမြတ်တို့ ထန်းတပင်မြို့တွင်း ဒေသစာရီအပူဇော်ခံယူပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် လွမ်းစေတီဘုရားကြီးကျောင်းတိုက်၌ ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူသော ပြည်လုံးချမ်းသာပုဒ္ဂလိပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ရှင်သီဝလိရဟန္တာမြတ်တို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များသို့ (၅၃) ကြိမ်မြောက် ဒေသစာရီအပူဇော်ခံယူပွဲတော်ကို သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ (အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့) အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။
ပုဒ္ဂလိပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ပင့်ဆောင်ရာလမ်းတစ်လျှောက်တွင် ဆီမီ၊ အမွှေးနံ့သာတိုင်များ ထွန်းညှိပူဇော်ခြင်းနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက မုန့်များ၊ ဖျော်ရည်များ၊ အချိုရည်များဖြင့် ကျွေးမွေးလှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

စလင်း၌ သီတင်းကျွတ်ပွဲတော် ဓမ္မစကူးအဖွဲ့ လှည့်လည်ပူဇော်

စလင်း အောက်တိုဘာ ၆
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့၌ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ (အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့)တွင် စလင်းဓမ္မစကူး အသင်းသူအသင်းသား ၆၀၀ ကျော်တို့သည် ညနေ ၆ နာရီတွင် မြို့လယ်မြတ်ရတနာဓမ္မာရုံမှစတင်ကာ မီးကြွများကို ဦးခေါင်းတွင် တပ်ဆင်၍ စီတန်းလှည့်လည်ပူဇော်ပွဲ ကျင်းပကြသည်။
လှည့်လည်ရာလမ်းတစ်လျှောက်တွင် စေတနာရှင်များက အစားအသောက်များဖြင့် ဧည့်ခံဒါနပြုကြသည်။ အဆိုပါဓမ္မစကူးအဖွဲ့သည် မြို့တော်တစ်ပတ်ပတ်၍ လှည့်လည်အလှူပြုပူဇော်ခဲ့ကြသည်။
စစ်ကြည်(စလင်း)



ပျံကျဈေးသည်များ မြို့မဈေးပျံကျဈေးရုံသို့ပြောင်းရွှေ့ရေး သဘောတူညီမှုရရှိ

လက်ပံတန်း အောက်တိုဘာ ၆
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် လက်ပံတန်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး၌ အောက်တိုဘာ ၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ပျံကျဈေးသည်များ မြို့မဈေး အနောက်ဘက်ရှိ ပျံကျဈေးရုံသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားရေး တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးအောင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဇော်မိုးအောင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ကော်မတီဝင်များ၊ ဈေးကော်မတီဝင်များနှင့် ပျံကျဈေးသည် ၅၀ ခန့်တို့က တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါတွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုအရ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်တွင် ပျံကျဈေးသည်များက မြို့မဈေးအနောက်ဘက်ရှိ ပျံကျဈေးရုံသို့ စတင်ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားရန် သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
မောင်ရွှေဝင်း (ပြည်)

ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အခမ်းအနား သီပေါ၌ ကျင်းပ

သီပေါ အောက်တိုဘာ ၆
ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း မြည့်လာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အသက် ၇၀ အထက် ဆရာကြီး ဆရာမကြီး ၂၃ ဦးကို မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်းအမှု၊ ပြုသော ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားဟောင်းများက စုပေါင်းဂါရဝပြုကန်တော့ကြပြီး ဆရာတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းသုံးသောင်းကို စုပေါင်းလှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။
စိုင်း (သီပေါ)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။	
၆-၁၀-၂၀၁၇			
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်)		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ပဟိုဘဏ်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ၁၃၆၀ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို ၁၆၀၄ . ၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ၁၀၀၃ . ၅
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)		ထိုင်းဘတ်	တစ်ဘတ် ၄၀ . ၉
ဒီဇယ်	၇၀၀/၇၃၀ ကျပ် (လက်လီဈေး)	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ၂၀ . ၇
အောက်တိုန်း	၇၀၀/၇၅၀ ကျပ် (လက်လီဈေး)	တရုတ်	တစ်ယွမ် ၂၀၄ . ၈
အောက်တိုန်း	၇၅၀/၇၉၀ ကျပ် (လက်လီဈေး)	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ၃၂၃ . ၃
ပရိမီယံဒီဇယ်	၇၃၀/၇၆၀ ကျပ် (လက်လီဈေး)		

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

Myanmar Alinn Daily

စာတည်းမှူးချုပ်

စာတည်းမှူး

စာတည်းမှူး

စာတည်းများ

အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ်

- အောင်နိုင်ဦး
- ဝင်းရွှေ
- မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)
- မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီဇွန်း၊ ကလျာမိုးမြင့်
- ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ်သိမ်မိုး၊ ဇုလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး (ဓာတ်ပုံ)
- တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း (၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်
- (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

*ရှေ့မှ

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား တရုတ်နိုင်ငံဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ရှေ့နေချုပ် Her Excellency Datin Seri Paduka Hajah Hayati POK Dato Seri Paduka Haji Mohd Salleh တော်ဝင်ဘုရင် ဘုရင့် တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘုရင့်နန်းတော် သံတမန်ဌာန အကြီးအကဲ၊ ဘုရင့်နန်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးချိုထွန်းအောင်၊ မြန်မာသံရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုများက ဘုရင့်နန်းအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ရောက်ရှိ

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ခေတ္တတည်းခိုမည့် ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန်မြို့ရှိ အစိုးရဧည့်ဂေဟာသို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဘုရင့်နန်း ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန်မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံး၌ ဘုရင့်နန်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်စကားပြောကြားပြီး ၎င်းတို့



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘုရင့်နန်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန်မြို့အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိစဉ်

(သတင်းစဉ်)



သိရှိလိုသည် မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဘုရင့်နန်းနိုင်ငံ ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

တက်ရောက်

ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဘုရင့်နန်း ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန်မြို့ Istana Nurul Imam ဘုရင့်နန်းတော်၌ ကျင်းပမည့် ဘုရင့်နန်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဘုရင့်မင်းမြတ် ဆူလတန်ဟာဂျီ ဟာဆာနယ်လ်ဘိုလ်ကီးယား မူအစ်ဇာဒင် ဝါဒူလာ နန်းမွေဆက်ခံသည့် နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဘုရင့်နန်းရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် နှုတ်ဆက်စကားပြောကြားစဉ်

(သတင်းစဉ်)

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းများ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်နှင့်အဖွဲ့ ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်နှင့် အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ SUNSEAP Group of Companies မှ Floating Solar ဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။
Floating Solar ဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရေလှောင်ကန်များတွင် ရေငွေ့ပြန်မှုနှုန်း လျော့ချနိုင်ပြီး မြေကိုလည်း အခြားဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အသုံးချနိုင်ခြင်း၊ Solar စနစ်ဖြစ်သည့်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်

ထိခိုက်ပျက်စီးမှုကိုလည်း ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းနိုင်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ SP Group မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာပြီး SP Group မှ ဆောင်ရွက်နေသော နည်းစနစ်များကို လေ့လာခြင်းဖြင့် နိုင်ငံအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ အသုံးချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။(သတင်းစဉ်)

မှတ်သုံးလေ့အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မှတ်သုံးလေ့ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။ (မိုး/လေ)

* ရှေ့မှ
ကျေးရွာပေါင်း ၁၇ ခုတို့က ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သည့် တက်ခတ်တက်ပျံယိမ်း အကအဖွဲ့များ ဖျော်ဖြေခြင်း၊ အကဖြတ် မဏ္ဍပ်ပြိုင်ပွဲတွင် တက်ခတ်တက်ပျံယိမ်း အကအဖွဲ့များ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းများကို တစ်နေ့တာလုံး ရွှေကျင်ချောင်းအတွင်း ဖျော်ဖြေခဲ့ကြပြီး ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်သူ တက်ခတ်တက်ပျံယိမ်းအကအဖွဲ့များကို

လည်း တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ခြင်း အစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။
ယခုနှစ်ပွဲတော်တွင် ညနေ ၄ နာရီခွဲခန့်မှစ၍ မမျှော်လင့်ဘဲ လေနှင့်မိုးများ တစ်နာရီခန့်သည်ထန်ခဲ့မှုကြောင့် ပွဲတော်ကျင်းပမှု ခေတ္တရပ်နားခဲ့သော်လည်း မိုးတိတ်ချိန်တွင် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားကို အမျိုးထား၍ ရှင်ဥပဂုတ္တမထေရ်မြတ်အား မီးကြားခွက်ရောင်စုံဖြင့် မီးမျှောပူဇော်ခြင်း

အစီအစဉ်ကို ညနေ ၆ နာရီတွင် ရွှေကျင်ချောင်းအတွင်း၌ ကျင်းပရာ မိုးတိတ်ချိန်အထိ စောင့်ဆိုင်းအားပေးကြသောဒေသခံများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ကြည့်ရှုသူများက ချောင်းအတွင်းသို့ မီးကြားခွက်များ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ခြင်းတို့ဖြင့် ပူဇော်ကြကာ ကမ်းလုံးပြည့် ခြိမ်းခြိမ်းသံသံ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အင်အား အသင့်အတင့်ရှိ လျှင်လျှင်
နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆
အောက်တိုဘာ ၆ ရက် ည ၈ နာရီ မိနစ် ၃၀၊ ၃၅ စက္ကန့်တွင် ကမ္ဘာအေးမြေငလျင်စခန်းမှ တောင်-အနောက်တောင်ဘက် ၃၄၈ မိုင်ခန့် ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံ ပြင်ပ Andaman Islands, India Region ကို ပတိုပြု၍ အင်အားရစ်(ချုံ)တာစကေး ၅ ဒသမ ၀ အဆင့်ရှိ အင်အားအသင့်အတင့်ရှိသော မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်သွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိသည်ဟု မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှူးဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည်။
(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် တောတိုက်ဓမ္မရိပ်သာကျောင်းတိုက်များ၏ ဦးစီးပမာနာယက နိုင်ငံတော်သြဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသာရ ဆရာတော်မဟာထေရ်မြတ်ကြီး၏ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပနကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် တောတိုက်ဓမ္မရိပ်သာ ကျောင်းတိုက်များ၏ ဦးစီးပမာနာယက နိုင်ငံတော်သြဝါဒါစရိယ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသာရ ဆရာတော် မဟာထေရ်မြတ်ကြီး၏အန္တိမအဂ္ဂိဈာပန အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အဆိုပါကျောင်းတိုက်အတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သြဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီး များ၊ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ သြဝါဒါစရိယ ဆရာတော်များ၊ နိုင်ငံတော်ဗဟို သံဃာ့ဝန်ဆောင်ဆရာတော်များ၊ တိုင်းသံဃနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်များ၊ မြို့နယ်သံဃနာယက အဖွဲ့ဆရာတော်များ၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုး မင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဝိုင်းလှိုင်ဝင်းနှင့် အရာရှိကြီးများ၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သီလရှင်ယောစီတပည့်များ၊ အလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ် ရွာမ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် နိုင်ငံတော်သြဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တတိလောကာဘိဝံသထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ် ရွှေပြည်သာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ပမာနာယက အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတ၊ ဒွိပိဋက ဓရဘဒ္ဒန္တ နာဂိတက ဘဝနတ်ထံစံမြန်းတော်မူသော ဆရာတော်ကြီး၏ ထေရုပ္ပတ္တိကထာကို ဖတ်ကြားတော်မူသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၏



သံဝေဂဉာဏ်ပွားများကြောင်းကို နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ဝင် ရွှေပြည်သာပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ပမာနာယက အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတဒွိပိဋကဓရ ဘဒ္ဒန္တနာဂိတက ဖတ်ကြားလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက ဝမ်းနည်းကြောင်း သဝဏ်လွှာဖတ်ကြားပူဇော်ပြီး အန္တိမအဂ္ဂိဈာပန အခမ်းအနားသို့

ကြရောက်တော်မူလာကြသော ဆရာတော်သံဃာတော်များအား သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အလှူရှင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့တွဲဖက် အကျိုးတော်ဆောင် ဘဒ္ဒန္တဏီကာဘိဝံသ (အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ) ထံမှ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချ အမှုပေးဝေကြ

သည်။

ယင်းနောက် အန်စာဝတသင်္ခါရာ အစရှိသောဂါထာကို ရွတ်ဆိုပြီး သံဝေဂဉာဏ်ပွားများကာ ဆရာတော်ကြီး၏ ရုပ်ကလာပ်တော်ကို ကရဝိက်ဗောင်တော်ပေါ်သို့ ပင့်ဆောင်ပြီး အန္တိမအဂ္ဂိဈာပန အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ မောင်တောဒေသ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံများအား တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

မောင်တော အောက်တိုဘာ ၆

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများသည် ယနေ့တွင် ARSA အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်မှုများ၏ တိုက်ခိုက်မှုခံရပြီးနောက် နေရပ်စွန့်ခွာခြင်းမရှိဘဲ မိမိရပ်ရွာ စုရပ်များတွင် နေထိုင်လျက်ရှိသော မောင်တောဒေသအတွင်းရှိ ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်ကာ မောင်တောဒေသဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံများအား တွေ့ဆုံအားပေး စကားပြောကြားပြီး အလှူငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ ဝန်ကြီးချုပ်ဦးညီပုနှင့် ဆွေးနွေးကြသည်။ အဖွဲ့က ပြောင်းလဲလာသော အခြေအနေ ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီး နှင့်အမျှ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး ချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ကျောက်ပန္နံ၊ မောရ နှင့်အမျှ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး ကျောက်ပန္နံ၊ မောရ ဆောင်ရွက်နေစဉ် လုံခြုံရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဝတီ၊ ရွှေပတိလံ၊ ရန်အောင်မြင်၊ ပညာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေနေကန်ငါးသား၊ တမန်းသား၊ လျှပ်စစ်ဓါတ်ရရှိရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ် မင်းခမောင်းကျေးရွာများတွင် ARSA ရေး၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံ၊ တိုက်ယဉ်စုများ၊ အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမားများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရေး၊ တိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရသော်လည်း ကိုယ့်ရပ်ရွာကို မစွန့်ခွာဘဲ စုစုစည်းစည်းဖြင့် မစွန့်ခွာဘဲ စုစုစည်းစည်းဖြင့် နေထိုင်ကြသည့် ဒေသခံပြည်သူများကို ဌာနဆိုင်ရာတို့က ရေတို၊ ရေရှည် စီမံကိန်း ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် တစ်အိမ်ထောင် ချမှတ်ကာ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လျှင် ငွေကျပ် တစ်သောင်းစီ ထောက်ပံ့ ရှင်းလင်းချပြပြီး ဒေသခံများ၏ ဆန္ဒ ပေးချီးဖူးလတ်တလော လိုအပ်ချက်များ သဘောထားကို မေးမြန်းသည်။

ထို့နောက် ဒေသခံများက ၎င်းတို့နှင့် မောင်တောဒေသခံများအနေဖြင့် လိုက်လျောညီထွေမှုရှိမည့် စီးပွားရေး မိမိတို့ဆန္ဒရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တင်ပြ ကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေး

မှူးရုံးများသို့ တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ၊ အစုလိုက် ဖြစ်စေ လာရောက်တင်ပြ အကူအညီ တောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်များသည် မောင်တောဒေသတွင် လက်ရှိ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့် ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံး၌ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တွေ့ဆုံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသလုံခြုံရေး အတွက် အလေးထား ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ကြရန် မှာကြားပြီး ကွပ်ကဲရေးမှူး ရဲမှူးချုပ်မြင့်တိုးက လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်



ထားမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်း ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းလှိုင်ဝင်း၊ ဖုန်းတင့်၊ တင်ပြသည်။

ခရီးစဉ်တွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်အေးသိန်း၊ နှင့်အတူ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ် ပြည်နယ်လျှပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်း

ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်စံ နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(သတင်းစဉ်)

မောင်တောဒေသမှ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့်ပစ္စည်းများ တောင်ငူဒေသရှိ ဟိန္ဒူနွယ်ဝင်များ စုပေါင်းလှူ



တောင်ငူ အောက်တိုဘာ ၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူဒေသတွင်းနေ ဟိန္ဒူနွယ်ဝင်များစုပေါင်း၍ ရခိုင်ဒေသအတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများကြောင့် ဒုက္ခရောက်ကြရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသရှိ ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေနှင့် အဝတ်အထည်များအပေါ်အဝင် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ဖိုးခန့်ကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက တောင်ငူမြို့၊ သူရီ သူရီ ဒူရီစီ မယ်တော်ကြီး ကျောင်း၌ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ် အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်သူထံသို့ တောင်ငူဟိန္ဒူအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးမောင်မြ (ပြည်ဝ-မုန်ဆိုင်)နှင့်အဖွဲ့က ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဗဟိုအဖွဲ့ချုပ် အတွင်းရေးမှူးက လက်ခံယူပြီး ကျေးဇူးတင် ဂုဏ်ပြုလှူကို ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဟိန္ဒူအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးမောင်မြ

(ပြည်ဝ-မုန်ဆိုင်)က လှူဒါန်းခြင်း ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ပတ်သက် ၍ ပြောကြားရာတွင် လူသားအချင်းချင်းစာနာစိတ်ဖြင့် လှူမျိုး မရွေး၊ ဘာသာမရွေး၊ ဒုက္ခရောက်ကြသူများအား လှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံခြားမီဒီယာအချို့က ဟိန္ဒူလူမျိုးများကို ရိုဟင်ဂျာ ဟိန္ဒူဟူသော ဝေါဟာရအသစ်အဖြစ် ခေါ်ဆိုနေခြင်းကို လက်မခံ နိုင်ကြောင်းနှင့် ယင်းဝေါဟာရသည် မြန်မာနိုင်ငံရောက် ဟိန္ဒူ ဘာသာဝင်များ၏ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ဟိန္ဒူဗဟိုကောင်စီ စည်းမျဉ်းပါ လူမျိုး ၁၀ မျိုးတို့တွင်လည်း ပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ ပြည်ပ နိုင်ငံများကို လှည့်ဖြားရန်အတွက်သာ လူမျိုးသစ်တစ်ခု ဖန်တီး ထားသော စကားရပ်များသာဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောဆိုခဲ့ သည်။ လှူဒါန်းပွဲသို့ အလှူရှင်ဟိန္ဒူနွယ်ဝင်များ စုံညီစွာ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်လှ(တောင်ငူ)

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လိုင်းအသင့်အတင့် ရှိမည်။ လိုင်း အမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေ ခန့်ရှိနိုင်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ မှတ်သုံလေ အားနည်း နေသည်။ နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေး မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနွန်းပြည့် ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန် မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုး အသင့်အတင့် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနွန်းပြည့် ဖြစ်သည်။ (မိုး/လေ)

သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် မိုးရွာသွန်းပြီးနောက် မကွေးမြို့သလွန်စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆီမီးကိုးထောင် ထွန်းညှိပူဇော်

မကွေး အောက်တိုဘာ ၆

မကွေးမြို့မြို့သလွန်စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆီမီးကိုးထောင် ပူဇော်ပွဲကို သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ညနေ ၆ နာရီတွင် ကျင်းပ ရန်ကြေညာထားသော်လည်း ညနေ ၅ နာရီခွဲခန့်က မိုးသက် လေပြင်းများ ကျရောက်ခဲ့၍ ဆီမီးကိုးထောင်ပူဇော်ပွဲကို ရက်ရွှေ့ဆိုင်းရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ယင်းနေ့ည ၇ နာရီခန့် တွင် ရာသီဥတုပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသဖြင့် စေတီတော် မြတ်အား အစဉ်အလာမပျက် လပြည့်နေ့အမီ(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီမီးကိုးထောင်ဖြင့် ထွန်းညှိပူဇော်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“တကယ်တော့ ညနေ ၆ နာရီမှာ ဆီမီးပူဇော်ဖို့အချိန်ကို ကြေညာထားတာ။ ညနေ ၅ နာရီကျော်လောက်ကျတော့ မိုးနဲ့ လေတွေက မထင်မှတ်ဘဲကျရောက်လာတယ်။ အဲဒီမှာ ဘုရား ကြီး ဝေယျာဝစ္စအသင်းသူ အသင်းသားတော်တော်များက မီးထွန်းမရဘူးဆိုပြီး ပြန်ကုန်ကျတယ်။ အစ်မတို့ကတော့ မပြန်ဘဲ မိုးရွာထဲမှာ စောင့်နေတာ။ မိုးလည်းတိတ်ရော မီးထိပ် လေးတွေကို တစ်သျှူးလေးတွေနဲ့သုတ်ပြီး ရသမျှ ဆီမီးခွက် တွေကိုမပြန်သေးတဲ့ အသင်းသူ အသင်းသားတွေနဲ့ ဘုရား ပွဲတော်ကို လာရောက်ကြတဲ့ ဘုရားဖူးပြည်သူတွေ ဝိုင်းပြီး ထွန်းညှိပူဇော်ခဲ့တာ။ လပြည့်နေ့မှာ ဆီမီးထွန်းပွဲဖြစ်မြောက် သွားတာပေါ့။ တချို့ကတော့ မထွန်းဖြစ်တော့ဘူးဆိုပြီး ပြန်တဲ့ သူတွေလည်းရှိပါတယ်။ ဆီမီးလှူဒါန်းတဲ့နေရာမှာ မိုးကရွာ



မြသလွန်စေတီတော်မြတ်အား မိုးရွာအပြီး ဆီမီးများထွန်းညှိပူဇော်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်

လိုက်တဲ့အခါ ဆီမီးခွက်တွေထဲ မိုးရေတွေဝင်ကုန်တဲ့အတွက် ဆီမီးထွန်းတဲ့နေရာမှာ နည်းနည်းတော့ အခက်တွေ့တယ်” ဟု မြသလွန်စေတီတော်မြတ် ဝေယျာဝစ္စအသင်းသူတစ်ဦးက

ပြောသည်။ မကွေးမြို့ မြသလွန်စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆီမီး ကိုးထောင်ပူဇော်ရာတွင် (၂၅)ကြိမ်မြောက်ကလည်း အလားတူ

ပဲခူးမြို့၌ သံဃာ့မဟာပဝါရဏာပွဲနှင့် ဆွမ်းဆန်တော်လောင်းလှူပွဲကျင်းပ

ပဲခူး အောက်တိုဘာ ၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ အောက်တိုဘာ ၅ ရက် (သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့) က ပဲခူးမြို့ရှိ မဟာသီဝလိသိမ်၊ ကလျာဏီသိမ်နှင့် ကြာခတ်ဝိုင်းသိမ်တော်တို့တွင် သံဃာ့ မဟာပဝါရဏာပွဲနှင့် ဆွမ်းဆန်တော် လောင်းလှူပွဲ ကျင်းပသည်။

မဟာသီဝလိသိမ်တော်တွင် ပဲခူး မြို့နယ်အတွင်းရှိ သုဓမ္မာဂိုဏ်းလုံး ဆိုင်ရာ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ် ၂၅၄၃ ပါးတို့သည်လည်းကောင်း၊ မဟာ ကလျာဏီသိမ်တော်တွင် ရွှေကျင် ဂိုဏ်းဝင် သံဃာတော် အရှင်သူမြတ် ၅၆၃ ပါးတို့သည် လည်းကောင်း၊ ကြာခတ်ဝိုင်းသိမ်တော်တွင် ပဲခူး၊ ကဝ၊

ဗိုက်ဦး၊ သနပ်ပင်၊ ဝေါ ငါးမြို့နယ်မှ ရွှေကျင်ဂိုဏ်းဝင် သံဃာတော် အရှင် သူမြတ် ၁၇၇၃ ပါးတို့က လည်းကောင်း ပဝါရဏာပြုခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ပဝါရဏာပြုတော်မူကြ သော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင် သူမြတ်များအား လွှတ်တော်(ဥက္ကဋ္ဌ) အမှူးပြုသောလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်



နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်ကောင်းဆူတောင်းပြည့်ဘုရားကြီးရင်ပြင်ပေါ်တွင် သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော်တစ်ရက်ညက ရဟန်းရှင်လှူပြည့်သူများ ပျော်ရွှင်စွာ ဆီမီးထွန်းညှိပူဇော်နေကြစဉ် တင်ထွန်းတာ(တပ်ကုန်း)

မီးရောင်စုံအလှ ဖားစည်မြေည မီးထွန်းပွဲတော်နှင့်ဈေးရောင်းပွဲတော် ငွေကျပ် ၅၀၀ သာကောက်ခံပြီး

ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်ကြည့်ရှုမှသာ ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ထပ်မံပေးရမည်ဖြစ်

ဘားအံ အောက်တိုဘာ ၆

ကရင်ပြည်နယ် ဇွဲကပင်ခန်းမတွင် မီးရောင်စုံအလှ ဖားစည်မြေည မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ဝင်ကြေးငွေကျပ် ၁၅၀၀ ကောက်ခံရာမှ လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖော်ပြမှုများကြောင့် ငွေကျပ် ၅၀၀ သာ ကောက်ခံမည်ဖြစ်ပြီး ခန်းမအတွင်းသို့ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်ကြည့်ရှုမှသာ ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ဆက်လက်ကောက်ခံသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် ဈေး ရောင်းပွဲတော်ကို ကရင်ပြည်နယ် စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ဦးစော ဟန်အေးနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်မတို့ စွမ်းဆောင်ရည် (SSY) ကုမ္ပဏီအနေနဲ့ ဒေသခံတွေကို သီတင်းကျွတ် မီးထွန်းပွဲတော်အပြင် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲလေးတွေ ကြည့်လိုရစေဖို့ အပြင် ဈေးရောင်းပွဲတော်ကိုပါ ထည့် သွင်းစီစဉ်ခဲ့တာပါ။ ဖျော်ဖြေရေးကဏ္ဍ တွေမှာလည်း တစ်နေ့တစ်မျိုး မတူညီတဲ့ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုတွေနဲ့ ဆောင်ရွက် တာပါ။ လာရောက်ကြည့်ရှုသူတွေကို လည်း ကံစမ်းမဲတစ်စောင် အခမဲ့ ပေးပါ တယ်။ ကံစမ်းမဲမှာဆိုရင်လည်း ရွှေရင်ထိုး၊ ရွှေဆွဲကြိုး၊ ရွှေကလစ်တွေပါ ထည့်ထား ပြီး နောက်ဆုံးရက်မှာ မဲနှိုက်ပေးမှာပါ။ ဖျော်ဖြေရေးအပိုင်းမှာလည်း ကာရာ အိုကေ သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲ ပထမဆုံးကို ငွေကျပ်သုံးသိန်း ချီးမြှင့်သွားမှာပါ။ နေ့စဉ် ဆယ်လီစီရိုက်တဲ့ အလှဓာတ်ပုံ တွေထဲက အလှဆုံးပုံတွေကို ရွေးချယ် ဆုချီးမြှင့်မယ့် အစီစဉ်လည်း ထည့်သွင်း ထားပါသေးတယ်” ဟု အဆိုပါ ကုမ္ပဏီ ၏ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဒေါ်မေမြတ်ကေခိုင်က ပြောသည်။ မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် ဈေးရောင်း ပွဲတော်ကျင်းပရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် “ကျွန်တော်တို့

ကုမ္ပဏီ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ကိုဖြိုး ဇော်ဝေက ပြောသည်။ မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် ဈေးရောင်းပွဲ တော်အပါအဝင် ဖျော်ဖြေရေးကဏ္ဍ များပါ နှစ်သက်ရာကြည့်ရှုနိုင်ပြီး ဝင်ကြေး ငွေကျပ် ၁၅၀၀ အား ဝင်ပေါက်မှစတင် ကောက်ခံမှုအပေါ် လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖော်ပြမှုများနှင့် ပတ်သက် ပြီး မေးမြန်းခဲ့ရာ “ကျွန်မတို့ ဝင်ပေါက် ကနေ စတင်ပြီး ကောက်ခံရတာဟာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေရဲ့ လုံခြုံရေး အရ စီစဉ်ပေးမှုနဲ့ ဆောင်ရွက်ရတာပါ။ နောက်ဆုံးညမှာ ဝင်ကြေးကို ငွေကျပ် ၅၀၀ ပဲကောက်ခံပြီး ဖျော်ဖြေရေးကြည့်ရှု မှသာ ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ကို ဆက်လက် ကောက်ခံသွားမှာပါ။ အခုပွဲအတွက် လိုအပ်ချက်တွေ ရှိသွားခဲ့ရင်လည်း ဒေသခံတွေကို တောင်းပန်ပါတယ်” ဟု ဒေါ်မေမြတ်ကေခိုင်က ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ ကန်သာယာနှင့် ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ ပြုလုပ်လျက်ရှိသော ဖားစည်မြေည မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် ဈေးရောင်းပွဲ တော် ဖွင့်ပွဲကို ကရင်ပြည်နယ် ကုန်သည်ကြီး များအသင်းနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းတို့မှ SSY ကုမ္ပဏီနှင့် ပူးပေါင်း ကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ မင်းသူ၊ ထွန်းထွန်းထွေး(ဘားအံ)



အဆင့်မြင့်ဖိတ်ခေါ် ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ မတ္တရာအသင်းအနိုင်ရပိုလ်စွဲ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဘော်လီဘောဆက်တိုက်မတီက ဦးကျင်းပသော မန္တလေးမြို့ ၁၃၇၉ ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော် မဟာလောကမာရဇိန် ကုသိုလ်တော် ဘုရားရှိ စန္ဒာမုနိဘုရား(၁၂၉)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်အထိမ်းအမှတ် ပထမ အကြိမ်ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဖလား အဆင့်မြင့်ဖိတ်ခေါ်ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဝိုင်းပွဲကို ယနေ့ညနေ ၃ နာရီက ကုသိုလ်တော်ဘုရားဝင်းရှိ ဘော်လီဘောကွင်း၌ မတ္တရာအသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးအသင်းတို့ ဝိုင်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ မတ္တရာ အသင်းက သုံးပွဲပြတ်ဖြင့် လက်စွမ်းပြယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ရပိုလ်စွဲသွားသည်။ ပြိုင်ပွဲအပြီး နှစ်သိမ့်ဆုရအသင်း ငါးသင်းတို့အား တိုင်းဒေသကြီး ဘော်လီဘော ဆက်တိုက်မတီအထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးမြင့်ဆွေ၊ တတိယဆုရ မျိုးညွှန်အသင်း အား ဘော်လီဘောဆက်တိုက်မတီနာယက ဦးသာမောင်က ဆုငွေကျပ်သုံးသိန်း၊ အကောင်းဆုံးဆုရ မတ္တရာအသင်းမှ နေလင်းအောင်အား ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းလင်းက ဆုငွေကျပ်တစ်သိန်းငါးသောင်းနှင့် ဆုတံဆိပ်ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဆု ကာကွယ်ရေး(က)အသင်းအား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဘော်လီဘောဆက်တိုက်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဆန်းဝင်း (အောင်သမာဓိ)က ဆုငွေကျပ် ငါးသိန်းချီးမြှင့်ပြီး ဝိုင်းပွဲသွားသည့် မတ္တရာအသင်းအား ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်း က ဆုငွေကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် ပထမဆုံးခွန်စိုက်ဆုဖလားကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်လိုက် ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ပေါ်တော်မူဘုရားလမ်း မိသားစုဓမ္မာရုံသစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ အဘိဓမ္မာနေ့တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်ရှိ ပေါ်တော်မူဘုရားလမ်းမိသားစု ဓမ္မာရုံ ဖွင့်လှစ်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပြီး သံဃာတော်များက ဖွဲ့စည်းဖြတ်ဖြူသတ်ခဲ့ကာ အဆိုပါဓမ္မာရုံကို ပေါ်တော်မူစေတီတော်ထံ ရေစက် သွန်းချ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



နှစ်ပတ်တစ်ကြိမ် တနင်္ဂနွေနေ့များ၌ တစ်နှစ်ပတ်လုံး နှစ်စဉ်ကျင်းပ၍ ကုသိုလ်ယူ လှူဒါန်းသွားမည့် ဆွမ်းလောင်းလှူသွားမည်ဖြစ်ကာ သံဃာတော် များအား မဟာဒုက်ဆွမ်းကပ်လောင်းလှူပွဲကိုလည်း

ဓမ္မာရုံသစ်ကို မြို့နယ်သံဃာ့ကဏ္ဍကွင်းပျော်ကောင်းကျောင်း တိုက်ဆရာတော် ဦးကျော်ကျော် အတွင်းရေးမှူး၊ သမိုင်းမြို့ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်ဆရာတော် ဦးကျော်ကျော်နှင့် ရပ်ကွက် သံဃာ့ကဏ္ဍကွင်း ဇေယျာမင်းကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဦးသောတီတို့က ဖွဲ့စည်းဖြတ်ဖြူသတ်ခဲ့သည်။ ဓမ္မာရုံ၏ အကျယ်အဝန်းမှာ အလျား ၁၅ ပေ၊ အနံ ၁၇ ပေရှိကာ အာရုံစီ နှစ်ထပ်ဖြစ်ပြီး လမ်းလှမ်းသွားတို့၏ စုပေါင်းအားဖြင့် ကုသိုလ် ယူ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဓမ္မာရုံတွင် ကျောင်းရစ် ကျောင်းမှ သံဃာတော် ၁၄၀ ပါးအား ဝါတွင်းကာလတွင် အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း အရက်ဆွမ်းနှင့် ဝါပကာလတွင်

အရှေ့အာရှ အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဖိုရမ်အစည်းအဝေးနှင့် ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန ရေဆင်း၌ (၁၀)ကြိမ်မြောက် အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ ဖိုရမ် အစည်းအဝေးနှင့် ဆွေးနွေးပွဲ(10th EAPVP Meeting and National PVP System Awareness Seminar)ကို စက်တင်ဘာလအတွင်းက ကျင်းပခဲ့သည်။ ရေရှည်တည်တံ့သည့်အပင်မျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများမှတစ်ဆင့် လူမှုအသိုက်အဝန်း အတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးနှင့် အခြားသောအကျိုးရလဒ်များ ရရှိစေရန် International Union for the Protection of New Varieties of Plants(UPOV System)ကို အခြေခံပြီး အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ပေးရေးစနစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အကောင်အထည်ပေါ်လာအောင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ပေးနိုင်စေရေး ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဒေါက်တာတင်ထွဋ် UPOV မှ Mr.Peter Button၊ ဂျပန်နိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်တောနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာန၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ GNIS၊ နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ DUS Vegetable crops တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံ+ (၃)နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်တော်များ၊ စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးနိုင်ကြည်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ ဒုတိယဝါမောက္ခချုပ်နှင့် ဝါမောက္ခများ၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသီပညာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူများ၏ လူနေမှုဘဝနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍသည် လွန်စွာအရေးကြီးပြီး ၎င်းမှ တစ်ဆင့် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍမှာလည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေရှည် တည်တံ့သည့် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် နိုင်ငံပိုင်နှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အပင်မျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖန်တီးလုပ်ဆောင်ရန်လိုအပ် ကြောင်း၊ အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ပေးရေးစနစ်သည် အပင်မျိုးမွေးမြူသူများ၏ ဉာဏမူပိုင်ခွင့်ကို ဥပဒေအရ အကာအကွယ် ပေးထားခြင်းကြောင့် အပင်မျိုးမွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကာ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်း များမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပိုမိုလာနိုင်ပြီး ခိုင်မာသောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း အပင်မျိုးမွေးမြူသူများသည် နိုင်ငံအလိုက် တိုးတက် လာသောလူဦးရေနှင့် ပြောင်းလဲလာသည့် ရာသီဥတုအလိုက် ပိုမိုစွမ်းရောက် ဖြစ်နိုင်ပြီး အထွက်ကောင်း၊ ဈေးကွက်ကောင်းသော အပင်မျိုးသစ်များ ရရှိလာရေး အတွက် ပိုမိုအားစိုက်လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းဖြင့် ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံစီးပွားရေးကဏ္ဍလည်း တိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက် သူများက အပင်မျိုးသစ်ကာကွယ်ပေးရေးစနစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ များကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
ကိုကိုဇွန် (နေပြည်တော်)

လမ်းမတော် ၇ လမ်း ဝါတွင်းဆွမ်းသိမ်းအောင်ပွဲ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

နှစ် ၆၀ ပြည့် ဝါတွင်းဆွမ်းလောင်း ဆွမ်းသိမ်းအောင်ပွဲ ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူပွဲကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက် သီတင်းကျွတ်လပြည့် ညနေ ၄ နာရီက လမ်းမတော်မြို့နယ် (၃)ရပ်ကွက် ၇ လမ်း တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။



သံဃာတော်များ ကြွရောက်ကာ ယင်း လှူကြီး ၇ လမ်း မိသားစုဓမ္မာရုံ၌ သံဃာတော်များထံ လမ်းသူ လမ်းသား ကျောင်းတိုက်တစ်တိုက်လျှင် ဆွမ်းဆန် များက လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအား လောင်း တစ်တင်းခွဲ တစ်အိတ်၊ စားသုံးဆီ ၁၀

ရာသီဥတုအခြေအနေအရ ယင်းနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းအထိ မိုးရွာခဲ့သော်လည်း ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူမည့် အချိန် မတိုင်မီ နှစ်နာရီအတွင်းမှစ၍ မိုးရွာ ခြင်းမရှိတော့သဖြင့် ကောင်းမွန် အောင်မြင်စွာ လောင်းလှူနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လမ်းမတော်မြို့နယ် သရက်တော ကျောင်းတိုက်ဝင်းအတွင်းရှိ ဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းပေါင်း ၆၆ ကျောင်းမှ

အင်းလေးကန်နှင့် ညောင်ရွှေမြို့တွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု လျော့ချပေးနိုင်မည့် ရေဆိုးသန့်စင်စက်များ တပ်ဆင်

သတင်းဆောင်းပါး-သော်တာနမ်စန်

မြန်မာပြည်တွင် အင်းလေးကန်နှင့် အင်းတော် ကြီးကန်တို့သည် နိုင်ငံအတွက် သဘာဝကဏ္ဍတီး မေးထားသော ရတနာနှစ်ပါးပင်ဖြစ်သည်။ အင်း လေးကန်အတွင်း၌ ကျေးရွာများရှိပြီး ထိုကျေးရွာ များ၏ သန့်စင်ခန်းများမှစွန့်ပစ်သော ရေဆိုးများ မှာ ရေကန်အတွင်း စီးဝင်သည့်အတွက် ရေထု ညစ်ညမ်းမှုများဖြစ်နေကာ ထိုရေဆိုးများကို သန့် စင်နိုင်ပါက ရေကန်အတွင်းရှိ ရေနေသတ္တဝါများ၊ ဇီဝမျိုးကွဲများ ရှင်သန်ပေါက်ပွားမှုကို အထောက် အကူပြုပေးမည်ဖြစ်သည်။

ထိုရေဆိုးသန့်စင်စက်သည် Kubota Johkasou ၏ Waste Water Treatment System ကို အသုံးပြုထားခြင်းဖြစ်သည်။ အိမ်ထောင်စု အသီးသီး၏ သန့်စင်ခန်း၊ မီးဖို ချောင်နှင့် ရေချိုးခန်းတို့မှထွက်ရှိသော ရေဆိုး များကို ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ သန့်စင်စေပြီးနောက် ပြန်လည်ထွက်ရှိသောရေကိုမှ ရေမြောင်း၊ မြစ်ချောင်းနှင့် အင်းအိုင်များထဲသို့ တိုက်ရိုက် စွန့်ပစ်စေခြင်းဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ညစ် ညမ်းမှုကို လျော့ကျစေကာ သဘာဝရေအရင်း အမြစ်အတွင်း ရှင်သန်ပေါက်ပွားသော ရေနေ သတ္တဝါမျိုးစိတ်များကိုလည်း ဆက်လက်ထိန်း သိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အတွက် ရေဆိုးရေညစ် BOD ကို ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း အထိ သန့်စင်ပေးနိုင်ပြီး အရောင်အနံ့မရှိစေဘဲ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ချောင်း၊ မြောင်း၊ ကန်အတွင်းသို့ တိုက်ရိုက် စွန့်ပစ်နိုင်သည့်အပြင် ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် မြေအောက်ရေကို အဆိပ်အတောက်ကင်းစေ လျက် ကားရေဆေးခြင်း၊ စိုက်ခင်းများတွင် အသုံး ပြုခြင်း၊ သန့်စင်ခန်းတို့တွင် Flush Water အဖြစ် ပြန်လည်အသုံးပြုခြင်းတို့ လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ကန်မြေပြင်နှင့် မြေကြီးအတွင်းသို့ ရေဆိုးများ တိုက်ရိုက်စွန့်ပစ်ခြင်းထက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးကို များစွာအကျိုးပြု အထောက် အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်သည်။



KZ-5 ရေဆိုးသန့်စင်စက် တပ်ဆင်မည့် သရုပ်ပြပုံစံ



ယခုအခါ အင်းလေးကန်အတွင်း ရေထုညစ် ညမ်းမှု မရှိစေရန်အတွက် ကန်ထဲသို့စီးဝင်သော ရေဆိုးများကို သန့်စင်မည်စက်များကို စက်တင် ဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း တပ်ဆင်လျက်ရှိ သည်။ ညောင်ရွှေမြို့နှင့် အင်းလေးကန်ရှိ ဌာန ဆိုင်ရာ၊ ဆေးရုံ၊ ကျန်းမာရေးဌာန၊ ဘုန်းတော် ကြီးကျောင်း၊ ဈေးနှင့် အများသုံးသန့်စင်ခန်းများ တွင် ရေဆိုးသန့်စင်စက်များကို တပ်ဆင်နေခြင်း ဖြစ်သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ရေဆိုးသန့်စင်စက်များ တပ် ဆင်နိုင်ရန် Inle Lake Donation Project ဖြင့် ဝမ်းကျမှုဇာတိများအစုအဖွဲ့နှင့် Kubota Johkasou System ကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့က ပြည်နယ် အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းလှိုင်နှင့် သယံဇာတနှင့် ပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာညီညီ အောင်တို့နှင့် တွေ့ဆုံ၍ ညောင်ရွှေမြို့နယ်နှင့် အင်းလေးဒေသတွင် တပ်ဆင်မည့် ရေဆိုးသန့်စင် စက်များထားရှိရေးကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကာ တပ်ဆင်တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် လျာထားတည်ဆောက်မှုအနေဖြင့် ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းလေးကန်ဒေသ အုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ရုံးတွင် Underground သန့်စင်ခန်းတစ် ခန်း၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတွင် အသစ်တည်ဆောက်ရန် အခန်းသုံးခန်းပါသော Underground နှစ်လုံး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရုံးတွင် အသစ်တည်ဆောက်ရန် အခန်းနှစ်ခန်းပါ သော Underground နှစ်လုံး၊ သာသနာ့ဓာနစင် ကြည့်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း အိမ်ဆောင် သန့်စင်

စက်လုံး(အင်းလေးကန်လေ့လမ်းကြောင်းဘေး တွင်တည်ရှိ)၊ အင်းလေး ကျေးပေါ်ရွာ ကျန်းမာ ရေးဌာန သစ်သားသန့်စင်ခန်းအတွက် သစ်သား စင် တစ်လုံး၊ (မိုးရာသီတွင် ရေပြင်အတွင်းတည်ရှိ)၊ အင်းလေးကန် ဟံလုံရွာကျန်းမာရေးဌာန၏ သစ် သားသန့်စင်ခန်းနှစ်ခန်းအတွက် သစ်သားစင်ဖြင့် တစ်လုံး(အင်းလေးကန်အတွင်း လေ့လမ်းကြောင်း ဘေးတွင်တည်ရှိ)တို့ကို တည်ဆောက်ရန် လျာ ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သဘာဝ၏လက်ဆောင်ဖြစ်သော အင်းလေး ကန်၏ ရေသယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် လူတို့ နှောင့်အသုံးပြု စွန့် ပစ်လျက်ရှိသော ရေဆိုးများကို ရေဆိုးသန့်စင် စက်များဖြင့် သန့်စင်ပြီးမှ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ခြင်း ဖြင့် အင်းလေးကန် သာယာလှပရေးကို များစွာ အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်သည်။ ။

ဒလမြို့နယ်အတွင်း နေရာအိမ်မရှိ၍ ကျူးကျော်သူမှာ အနည်းငယ်သာရှိပြီး စီးပွားဖြစ်ကျူးကျော်မှုများပြား

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ အမတ်တစ်ဦး ကျူးကျော် နေထိုင်သူများကို သေချာစွာစိစစ်ပြီး အိုးအိမ်မရှိသော ပြည်သူ များကို အိမ်ရာအဆောက်အအုံရရှိစေရေးအတွက် တန်ဖိုးနည်း၊ တန်ဖိုးမဲ့တန်ဖိုး တန်ဖိုးသင့်အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ စနစ်တကျ စီမံချက်ရေးဆွဲ၍ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်နှင့် ဒဂုံတောင်ပိုင်းတို့တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စီးပွားဖြစ် ကျူးကျော်နေထိုင်သူများ ကိုလည်း ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူသွားရန် စီစဉ်နေကြောင်း အောက်တိုဘာ ၆ ရက်၌ တိုင်းဒေသကြီး အမှတ်(၁) လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးထွန်းရင်က ပြောသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျူးကျော်စာရင်း လိုက်လံကောက်ယူမှုများကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှစတင်ပြီး ခရိုင် လေးခုအတွင်းရှိ မြို့နယ်များအလိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ယခုအခါ ကျူးကျော်နေထိုင်သူ အိမ်ထောင်စုပေါင်း လေးသိန်းခွဲကျော်ခန့်ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ ဒလမြို့နယ်အတွင်း၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၂၈ ရက်မှစတင်ပြီး ဧပြီ ၅ ရက်အထိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများရှိ ကျူးကျော်နေထိုင်သူများ စာရင်းကို ကျူးကျော်စာရင်းကောက်ယူရေး ကော်မတီမှ ကျူးကျော်အသိအမှတ်ပြု စမတ်ကတ်များကို ထုတ်ပေးရာ ကျူးကျော်စာရင်းကောက်ယူမှုတွင် တစ်သောင်းကျော်ခန့်ရှိကြောင်း မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

တွေ့ကျပ် ရှစ်သိန်း၊ ၁၀သိန်း နီးပါးခန့်ရှိကြောင်း၊ တံတားစီမံကိန်း တည်ဆောက်မည့် သတင်းကြောင့် လတ်တလောတွင် စီးပွားရေး သမားများနှင့် အိမ်ခြံမြေပွားများ၏ အိမ်ခြံမြေဝယ်ယူမှုများ နည်းပါးလျက်ရှိပြီး လယ်မြေများကိုသာ အဓိက ပိုမိုစိတ်ဝင် တစား ဝယ်ယူမှုသာရှိကြောင်း သပြေကုန်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးသက်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ယခုအချိန်တွင် ထပ်မံကျူးကျော်နေထိုင်သူများ တိုးပွား လာလျက်ရှိပြီး ဒလမြို့နယ် သပြေကုန်းကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၁၆၆) အနီးရှိ လယ်မြေလွှတ်မြောင်းပေါ်နှင့် လမ်းဘေး စည်ပင်မြေနေရာတို့၌ ကျူးကျော်တဲများခွဲ၍ အစီအစဉ် ဆောက်လုပ်နေထိုင်မှုများစွာရှိကြောင်း၊ ကျူးကျော်တဲပေါင်း ၂၀၀ ကျော်ခန့် တိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျူးကျော်နေထိုင်သူများ တွင် နေရာမရှိ၍ အမန်တကယ် ကျူးကျော်နေထိုင်သူများဖြစ် ကျူးကျော်သူများစွာလည်း လာရောက်ကျူးကျော်နေထိုင်မှု များလည်းရှိကြောင်း သိရသည်။

နှစ်စဉ်လူဦးရေတိုးပွားလာမှု အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှု များပြားလာခြင်းတို့ကြောင့် ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများရှိ နေရာများ၌ ပျံ့ကျများ တိုးပွားလာလျက် ရှိသည်ကို တွေ့မြင်နေရပြီး အများစုမှာ ကြုံရာကျပန်း အလုပ်လုပ်ကိုင်သူများဖြစ်ပြီး အခြေခံလူတန်းများ၏ လူနေမှု ပုံစံများ၌ ဆင်းရဲချို့တဲ့သူများသည် တစ်နေ့တာလုပ်အားခ ဝင်ငွေဖြင့် တစ်မိသားစု စားဝတ်နေရေးအတွက်ကို အလွန် ရုန်းကန်လှုပ်ရှားနေရသည့် အခြေအနေတွင် မိသားစုဘဝ လုံလောက်မှုတမူမရှိခြင်းကြောင့် ကိုယ်ပိုင်မြေကွက်မဝယ်နိုင် ကြသူများလည်း ဖြစ်ကြသည်။

ကျူးကျော်နေထိုင်သူများ၏ အနီးမှာရှိသော လယ်မြေ တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၆၀၀ နီးပါးခန့်ရှိပြီး ဒလ-တွံတေး ကားလမ်းဘေး လယ်မြေတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း ကျေးရွာအတွင်းရှိ အိမ်ခြံမြေ တစ်ပေကို

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးသုတေသနစီမံကိန်း ကျူးကျော်နေထိုင်သူများစာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းတွင်

အိမ်ထောင်စုသက်သေခံကတ်(ကျူးကျော်စမတ်ကတ်) ရရှိ ထားသော ကျွန်စစ်သားရပ်ကွက် ပိုလ်စိန်ပတ်လမ်းနေ ဦးသက်နိုင်က “ရပ်ကွက်အတွင်းက ပိုင်ရှင်ရှိ မြေကြွက်မှာ နေရမိအတွက် မြေငှား၊ စပေါ်တင်ရတဲ့ ငွေကြေးက ၅၀၀၀၀ ၊ ၆၀၀၀၀ ပေးရတယ်။ ခုဆို ပိုင်ရှင်တွေက လျော်ကြေးပေး ဖယ်ပေးခိုင်းတာကြောင့် နေရာမရှိလို့ ကျွန်တော်တို့က တစ်နေ့လုပ် တစ်နေ့စားဘဝမို့ စပေါ်လည်းမတင်နိုင်တာကြောင့် လမ်းဘေးမြေနေရာမှာကျူးကျော်ပြီး လိုက်ဆောက်နေတာပါ။ နေထိုင်စရာအိမ်မရှိလို့ လမ်းဘေးကျူးကျော်နေတာပါ” ဟု ပြောသည်။

နေထိုင်သူများ၊ မြေပိုင်ရှင် ဝယ်ထားသူများထံ လစဉ်၊ နှစ်စဉ် ငွေပေး၍ တဲထိုးနေထိုင်သူများ၊ ကားလမ်းမကြီး၏ ဝဲ/ယာ စည်ပင်နယ်မြေများ၊ လယ်သမားပိုင် လယ်မြေများ၊ ချောင်း၊ မြောင်း နှုတ်ခမ်းစပ်နှင့် စည်ပင်မြောင်းပေါ်၌ စီးပွားဖြစ် ဆောက်လုပ်နေထိုင်မှုများနှင့် အစိုးရပိုင် စီမံလမ်းနေရာများ၊ ဌာနပိုင်မြေနေရာများ၌ အများဆုံးကျူးကျော်နေထိုင်လျက်ရှိ ကြောင်း ဒေသခံပြည်သူများထံမှ သိရသည်။

ဆင်းရဲချို့တဲ့သူများအနေဖြင့် သိန်းရာကျော် ထောင်ကျော် ရှိသော မြေတစ်နေရာကို ဘယ်နည်းနဲ့မှ မဝယ်နိုင်သလို၊ နေရာမရှိခြင်းကြောင့် လွတ်သော မြေကွက်လပ်များတွင် သာ ကျူးကျော်ပြီး နေထိုင်မှု တစ်နေ့တာခြားများပြားလာ လျက်ရှိပြီး ကျူးကျော်နေထိုင်သူများထဲတွင် အမန်တကယ် ဆင်းရဲနွမ်းပါး၍ နေစရာအိမ်မရှိသူများ၊ မိသားစုတိုးပွားလာမှု တို့ကြောင့် လူဦးရေကျပ်တည်းသဖြင့် ကျောခင်းစရာ တစ်နေရာ အတွက် နေထိုင်ကြသူများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ပြောင်းရွှေ့

ဒလမြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက် ၂၄ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်စု ၂၃ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၅၄ ရွာရှိရာ လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ ကျော်ခန့်ရှိပြီး ကျူးကျော်စာရင်းကောက်ယူရာတွင် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများအတွင်း ကျူးကျော်နေထိုင်ကြသော အိမ်ထောင်စုမှာ ၁၀၀၀၀ ကျော်ခန့်ရှိကြောင်း၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်၌ ကျူးကျော်နေထိုင်သူများမှာ အများဆုံးဖြစ်ပြီး ကျေးရွာများ၌ နည်းပါးလျက်ရှိကြောင်း၊ အမန်တကယ်နေစရာအိမ်မရှိ၍ ကျူးကျော်သူများမှာ အနည်းဆုံးဖြစ်ပြီး စီးပွားဖြစ် ကျူးကျော် နေထိုင်သူများသည် အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

နိုင်လင်းကျော် (ဒလ)

မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဓာတ်တိုင်ပြိုလဲ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မှ အချိန်မီပြုပြင်

ကျောက်ပန်းတောင်း အောက်တိုဘာ ၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် အောက်တိုဘာ ၅ ရက် ညပိုင်းက မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကျောက်ပန်းတောင်း-ပုပွားလမ်း ပေါ်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်တိုင်များ လဲပြိုမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ မြို့နယ်မန်နေဂျာနှင့် ဝန်ထမ်းများက အောက်တိုဘာ ၆ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှစတင်၍ ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကျောက်ပန်းတောင်း-ပုပွားလမ်း စက်မှု လယ်ယာကုန်းထိပ်တွင် ထန်းပင်တစ်ပင်ပြိုလဲခဲ့ရာ အဆိုပါ ထန်းပင်မှ 11KV Feeder(1) လျှပ်စစ်ဓာတ်အားတိုင်ပေါ်သို့ ကျရောက်ခဲ့သဖြင့် 10 m ဓာတ်အားလှိုင်း တိုင်နှစ်တိုင် ကျိုးပဲ့ပျက်စီးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ပျက်စီးခဲ့သည့် ဓာတ်တိုင်များနေရာတွင် ဓာတ်တိုင်အသစ်အစားထိုး လဲလှယ်ခြင်းနှင့် ဓာတ်အား ကြိုးများ ပြန်လည်ဆက်သွယ်ခြင်းတို့ကို မြို့နယ်မန်နေဂျာဦးခင်မောင်ချိုဦးဆောင် ၍ ဝန်ထမ်းများက အချိန်မီပြုစီမံအောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရာ ညနေ ၃ နာရီတွင် ဓာတ်တိုင်အသစ်စိုက်ထူ၍ ဓာတ်အားလှိုင်းဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေအောင် (ပြန်/ဆက်)



ဖြူးချောင်းဖြတ် ကြိုးတံတားပေါ် လူအများသွားလာနေချိန် ကြိုးဆိုင်းများ ပြုတ်ကျမှုဖြစ်ပွား

ဖြူး အောက်တိုဘာ ၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ် ဝဲကြီးကျေးရွာနှင့် ဝဲကြီးမြောက်ရွာ တို့ဆက်သွယ်ထားသော ဖြူးချောင်းဖြတ် သံပေါင်ကြိုးတံတားမှာ ဘုန်းကြီးကန်တော့ရန် လူအများဖြတ်ကူးနေချိန် အောက်တိုဘာ ၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ကြိုးဆိုင်းများ ပြုတ်ကျမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါ သံပေါင်ကြိုးတံတားမှာ ယခင်က ကိုယ့်အားကိုးကိုင် တည်ဆောက် ခဲ့သော တံတားဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ဖြူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အရှည်ပေ ၃၇၀၊ အကျယ် ၆ ပေရှိ ကြိုးတံတားအား သံမဏိကြိုး ခြောက်ချောင်းအသုံးပြုကာ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ညနေပိုင်းတွင် ဝဲကြီးကျေးရွာသူ၊ ကျေးရွာသားများမှ ဝဲကြီးမြောက်ရွာရှိ ဘုန်းကြီးအား သွားရောက်ကန်တော့ရန် ကြိုးတံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းနေချိန် သံမဏိကြိုးနှစ်ချောင်းမှာ မြေမှကျွတ်ထွက်ခဲ့ပြီး တံတားတစ်ခုလုံး စောင်းလျက်အနေအထားဖြင့် ပြုတ်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဝဲကြီးကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမိုးကျော်က ပြောသည်။ “ဘုန်းကြီးကန်တော့ဖို့ သွားကြတာဆိုတော့ တံတားပေါ်မှာ လူ ၁၀၀ နီးပါးလောက်တော့ ရှိမယ်။ တံတားကြိုးစောင်းလျက် ပြုတ်ကျ သွားတော့ ဖြတ်သန်းနေတဲ့လူတွေ အနည်းငယ် ထိခိုက်မိတယ်။ တံတားနံဘေးမှာ သံဆန်ခါကာထားလို့ တော်သေးတယ်။ မဟုတ်ရင် ဖြူးချောင်းထဲ အကုန်ကျကျန်မှာ။ တံတားပေါ်မှာပြုတ်ကျသွားတဲ့သူတွေကို ကျန်တဲ့သူတွေက ဆွဲထုတ်ခဲ့ရတယ်” ဟု ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ဆက်လက်ပြောသည်။

အဆိုပါကြိုးတံတားမှာ ကျေးရွာအုပ်စုခြောက်ခု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၄၀ ကျော်မှ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကိစ္စရပ် များအတွက် အားကိုးအားထားပြုကာ သွားလာနေကြရသည့်အတွက် အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးရန် လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင် (ဆွာ)

မီးပလပ်ခုံ အပူလွန်ကဲ၍ မီးလောင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

သန်လျင်မြို့ အမှတ် (၃၈) ဝိုက်ချုပ်နေဝင်းလမ်း မြို့ဟောင်းအလယ်ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်ကြည်ကြည်သော်၏ အုတ်ညှပ်နှစ်ထပ် နေအိမ်၌ အောက်တိုဘာ ၆ ရက် ည ၇ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် နေအိမ်အိမ်ခန်းအတွင်း မီးပလပ်ခုံအပူလွန်ကဲ၍ မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါ မီးလောင်မှုအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမြင့်စိန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးရဲမင်းထွဋ်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်ပြည်သူများက မီးသတ်ယာဉ်များနှင့်အတူ ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ် မှုကြောင့် ည ၇ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ သန်လျင်မြို့မရဲစခန်းမှ အမှုဖွင့်စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သန်းဝင်း (သန်လျင်)

အမေရိကန်နှင့် မဟာမိတ်များကို မြှင့်တင်သည့်အပြင် အခြားနိုင်ငံများကို အကျပ်အတည်း ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်စွမ်း ရှိကြောင်း အမေရိကန် သိရသည်။

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၆ - အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် ၎င်းနှင့် ၎င်း၏မဟာမိတ်များကို မြှင့်တင်ရန်အတွက် အခြားနိုင်ငံများကို အကျပ်အတည်း ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်စွမ်း ရှိကြောင်း အမေရိကန် သိရသည်။

ထိုသို့ အမေရိကန်သည် ကြာသပတေးနေ့က အိမ်ဖြူတော်အစိုးရက အမေရိကန်နိုင်ငံ အကျဉ်းချုပ်များနှင့် ပြုလုပ်သည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုတွင် ထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားအတွက် အမေရိကန်၏ပန်တိုင်သည် နျူကလီးယား လက်နက်လျှော့ချရေးဖြစ်သည်ဟု ထရန်က အလေးအနက်ပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန်သည် လူ့အသက်ပေါင်းများစွာ သေကျေပျက်စီးစေမည့် အမေရိကန်နှင့် ၎င်း၏ မဟာမိတ်များကို ခြိမ်းခြောက်လာမည့် မြောက်ကိုရီးယား၏ အာဏာရှင် စနစ်ကျင့်သုံးမှုကို ခွင့်ပြုလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ထရန်ကပြောသည်။ ဝှန်ဟောကင်းတက္ကသိုလ်မှ သုတေသနပညာရှင် တစ်ဦးက ခန့်မှန်းချက်ချက်အရ မြောက်ကိုရီးယားက ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံများသို့ နျူကလီးယားစစ်ပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်လာခြင်း ဖြစ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (အင်န်အိတ်ချီကေ)

အမျိုးသားဆွေးနွေးပွဲဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ရန် တောင်ဆူဒန် သူပုန် ၁၁ ဦး အစိုးရဘက်သို့ ရောက်ရှိ

ဂျူဘာ အောက်တိုဘာ ၆ - လွန်ခဲ့သောနှစ်ကတည်းက သမ္မတ ဆယ်ဗာကာရီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အမျိုးသား ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ရန် တောင်ဆူဒန် သူပုန် ၁၁ ဦး မကြာသေးမီက အစိုးရဘက်သို့ ရောက်လာခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။



တောင်ဆူဒန် သူပုန်များကို တွေ့ရစဉ်

ပထမဆုံး ဒုတိယသမ္မတ တာဘန် ဒန်ဂိုင်း၏လက်အောက်ရှိ ဆူဒန်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဖွဲ့အတိုက်အခံ အုပ်စုမှ ဝင်ရောက်ပြီး ဝက်ချီက ပိုလ်မှူးချုပ်အဆင့်နှစ်ဦးပါဝင်သော ပြည်တော်ပြန် သူပုန် ၁၁ ဦးသည် ယူဂန္ဒာမြို့တော် ကမ်းပါးမှာ ဂျူဘာသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်နေသူများ၊ မိမိတို့နှင့် ဆွေးနွေးချင်သူများကို တွေ့ဆုံရန် တာဘန်ဒန်က မိမိကို ကမ်းပါးသို့ စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း၊ အမျိုးသားဆွေးနွေးပွဲများမှ တစ်ဆင့် ပြည်သူများမှ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့သည့် အတွက် ဝမ်းသာကြောင်း ပိုလ်မှူးချုပ် ဝက်ချီက ပိုလ်မှူးချုပ်အဆင့်နှစ်ဦးပါဝင်သော ပြည်တော်ပြန် သူပုန်များတွင် ပါဝင်သူ ပိုလ်မှူးချုပ် ဂျာရီမိုင်းရာဆီရိုက သူတို့အားလုံးသည် အမျိုးသား ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်စဉ်များ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်လာခဲ့ကြောင်း နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကသာ ပြည်တွင်းတွင် ကောင်းမွန်သော အဖြေရရန် နည်းလမ်းဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

တော်ပြန်အချို့မှာ ဒီမိုကရက်တစ်ကွန်ဂိုသမ္မတနိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်တော်ပြန်သူပုန်များတွင် ပါဝင်သူ ပိုလ်မှူးချုပ် ဂျာရီမိုင်းရာဆီရိုက သူတို့အားလုံးသည် အမျိုးသား ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်စဉ်များ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်လာခဲ့ကြောင်း နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကသာ ပြည်တွင်းတွင် ကောင်းမွန်သော အဖြေရရန် နည်းလမ်းဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ယခုကဲ့သို့ အမျိုးသားဆွေးနွေးပွဲတွင် ပါဝင်ရန် ကြေညာချက်ကို ကြားခဲ့ရကြောင်း၊ တောင်ဆူဒန် ပြည်သူများက မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆောင်ရွက်ပေးလာလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိ၏ ရဲဘော်ရဲဘက်များကို ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ဖို့ တိုက်တွန်းကြောင်း လွန်ခဲ့သောနှစ် အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်အတွင်း မာချာနှင့်အတူ ဒီမိုကရက်တစ်ကွန်ဂိုသမ္မတနိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးလာသော ဆီရိုက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲဖွယ်ဖြစ်စဉ်များကြောင့် တောင်ဆူဒန်ကို ကျောခိုင်းသွားသော လူတိုင်းကို နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ရန် ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်းမှာ ယခုအချိန်လောက် သင့်တော်ကောင်းမွန်သော အချိန်မရှိဟု ပိုလ်မှူးချုပ် အိုကီလိုအော်ဒွန်ဂိုက ပြောခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

နျူကလီးယားဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်မှုစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ ICAN ငြိမ်းချမ်းရေးနိဘယ်ဆုဆွတ်ခူး



ဂျီနီဗာ အောက်တိုဘာ ၆ - နျူကလီးယားစစ်ပွဲဖြစ်ပွားလာနိုင်သည့် အန္တရာယ်ကို သတိပေးခဲ့သည့် နော်ဝေနိုင်ငံဘယ်ဆုပေးအဖွဲ့အစည်းက နော်ဝေနိုင်ငံဘယ်ဆုပေးအဖွဲ့အစည်းကို လူသိနည်းသည့် နိုင်ငံတကာ စစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို ချီးမြှင့်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ ICAN အဖွဲ့သည် နျူကလီးယားလက်နက်ပိတ်ပင်တားဆီးရေးအတွက် ထောက်ခံအားပေးမှုများ လုပ်လျက်ရှိသည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည်။ နျူကလီးယားလက်နက်ဖျက်သိမ်းရေး နိုင်ငံတကာ စစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ (ICAN) သည် နိုင်ငံပေါင်းတစ်ရာကျော်တို့တွင်ရှိသည့် အစိုးရမဟုတ်သော အခြေခံလူတန်းစားများ မဟာမိတ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့အဖြစ် မိမိတို့ကို ကိုယ်စားပြုဖော်ပြမှုပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ICAN အဖွဲ့ကို ဩစတြေးလျတွင် အစပြု ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် ဝီယင်နာ၌ တရားဝင်အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ် အဖြစ်ကြေညာခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်းများစွာသော

အချိန်ကာလများကထက် နျူကလီးယားလက်နက်အန္တရာယ် အလွန်ကြီးမားလာသည့် ကမ္ဘာကြီးတွင် ကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်နေကြရသည့် နော်ဝေနိုင်ငံဘယ်ဆုပေးအဖွဲ့အစည်းကို ချီးမြှင့်ရေးကော်မတီအကြီးအကဲက ပြောကြားခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် နိုဘယ်အတွင်းက နိုင်ငံပေါင်း ၁၂ နိုင်ငံတို့သည် နျူကလီးယားလက်နက်တားဆီးရေး ကုလသမဂ္ဂပိုင်ဆိုင်ရာချုပ် ကိုအတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ သို့သော် အဆိုပါ သဘောတူစာချုပ်တွင် နျူကလီးယားလက်နက်ပိုင်ဆိုင်သည့် နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ရုရှား၊ တရုတ်၊ ဗြိတိန်နှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံများ မပါဝင်ခဲ့ပေ။ နိဘယ်ဆုသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့အကြားတွင် နျူကလီးယားဆိုင်ရာတင်းမာမှုများဖြင့် တက်နေချိန်တွင် လက်နက်ဖျက်သိမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်ဖက်ပြေလည်မှုရရှိအောင် ရှာဖွေသွားနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

ဆူဒန်အပေါ်ချမှတ်ထားသော စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် အမေရိကန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိ

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၆ - အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အနေဖြင့် ဆူဒန်အပေါ်ချမှတ်ထားသော ကာလရှည်ကြာစီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထိုသို့ ကာလရှည်ကြာစီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် ပြင်ဆင်ခြင်းသည် ဆူဒန်နိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် အကြမ်းဖက်တန်ပြန် တိုက်ဖျက်ရေးများတွင် တိုးတက်မှုများရှိစေရန် ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် အရာရှိတစ်ဦးက မကြာသေးမီတွင် ပြောခဲ့သည်။ အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန် ဦးဆောင်သော အစိုးရသည် ဆူဒန်အပေါ် ကာလရှည်ကြာ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုကို

ရုပ်သိမ်းရန် ကြေညာချက်ကို စောနိုင်သမျှ စောပြီး ကြေညာရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း အဆိုပါ အရာရှိက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ တာဝန်မှ အနားမယူခင် ယခင် အမေရိကန်သမ္မတ ဘားရက်အိုဘားမားသည် အာဖရိကနိုင်ငံအပေါ် ချမှတ်ခဲ့သော ဖြစ်ရပ်များကို စေတနာတော်ပေးပို့သော သာသနာ့အဖွဲ့များမှ အချိန်ကာလအတော်ကြာခဲ့ပြီ ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သော ဇူလိုင်လကလည်း ထရန် ဦးဆောင်သော အမေရိကန် အစိုးရသည် ချမှတ်ထားသော အရေးယူပိတ်ဆို့မှုအားလုံးကို အပြည့်အဝ ဖယ်ရှားရန် သို့မဟုတ် မည်သို့မည်ပုံ လုပ်ဆောင်ရန်နှင့် ပတ်သက်ပြီး သုံးလတာ



ရွှေဆိုင်ခွဲကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ အဆိုပါ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများကို ဖယ်ရှားရေး ကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို မကြာမီထုတ်ပြန်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

၂၀၁၆ ခုနှစ်က ခါတွန်မြို့၏ လမ်းမတစ်နေရာကို တွေ့ရစဉ်

ရုရှားအက်စ်-၄၀၀ လေကြောင်း ကာကွယ်ရေးစနစ်ကို ဝယ်ယူရန် ဆော်ဒီလက်မှတ်ရေးထိုး ရီယာဒ် အောက်တိုဘာ ၆ - ဆော်ဒီအာရေဗျက ရုရှားအက်စ်-၄၀၀ လေကြောင်းကာကွယ်ရေးစနစ်ကို ဝယ်ယူရန် သဘောတူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ သဘောတူညီချက်သည် ဆော်ဒီဘုရင်ဆော်လ်မန် မော်စကိုသို့ သွားရောက်ရာတွင် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ၏ ရလဒ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဒုတိယအခြေစိုက် ရုပ်မြင်သံကြားလိုင်းက ဆော်ဒီအာရေဗျသည် ၎င်းနိုင်ငံ၏ ကိုယ်ပိုင်စစ်ရေးဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အဆိုပါ ရုရှားအက်စ်-၄၀၀ လေကြောင်းကာကွယ်ရေးစနစ်ကို ဝယ်ယူရန် နားလည်မှုစာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

နိုင်ငံတကာ သတင်းတိုထွာ

ဘရူနိုင်းဘူရင် ထီးနန်းအမွေဆက်ခံခြင်း ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ်သတင်းရယူရန် သတင်းထောက် ၂၀၀ ကျော်ရောက်ရှိ

ဘန်ဒါဆီရီဘာဂါဝန် အောက်တိုဘာ ၆ ဘရူနိုင်းဘူရင် ဆူလ်တန်ဟာဆန်နယ် တိုလ်ကီးယား၏ ထီးနန်းအမွေဆက်ခံခြင်း နှစ် ၅၀ ပြည့် ရွှေရတုနှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်သတင်းရယူရန် သတင်းထောက် ၂၀၀ ကျော် ဘရူနိုင်းသို့ စုရုံး ရောက်ရှိနေကြသည်။ အဆိုပါ ရွှေရတုနှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ်ကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါသတင်းရယူရန် ပြည်တွင်း သတင်းသမားများသာမက နိုင်ငံခြား သတင်းဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၇၀ ကျော် မှတ်ပုံတင်ထားကြောင်း ဘရူနိုင်းဝန်ကြီးချုပ်ရုံး၏ ပြန်ကြားရေး ဌာနမှ သိရသည်။ သတင်းရယူမည့် သတင်းဌာနများအနက် အေအက်မ်ပီ၊ ရိုက်တာ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ဒီဒီယာ များသာမက ဆင်ဟွာသတင်းဌာန ကိုလည်း အောက်တိုဘာလ တစ်လလုံး အတွင်းပြုလုပ်မည့် အခမ်းအနားတစ်ခု လုံးအတွက် သတင်းရယူရန် ဖိတ်ကြား ထားကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

အီတလီနှင့်ဂျာမနီတို့ရှိ ဗာဗီးယားဂိုဏ်းများအား ဖြိုခွင်း

ရောမ အောက်တိုဘာ ၆

အီတလီနိုင်ငံဂျာမနီတို့တွင် ဆီဆီလျန် မာဗီးယားဂိုဏ်းအား ဖြိုခွဲနိုင်ခြင်းနှင့် ရေး အဓိကစစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ်ကို အီတလီ အာဏာပိုင်များက ပြုလုပ်ခဲ့ရာ အဆိုပါ စစ်ဆင်ရေးအတွင်း နာမည်ကြီး မာဗီးယားနှင့် ဆက်နွယ်နေသည့်ဟု သံသယရှိသူ ၃၇ ဦးကို ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အီတလီရှိ မြို့ပေါင်း ၁၄ မြို့တွင် အဆိုပါစစ်ဆင်ရေးကို ဆင်နွှဲခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ဂျာမနီနိုင်ငံတွင်လည်း အလားတူ စစ်ဆင်ရေးများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဥမင်လိုက်ခေါင်းအတွင်း ပိတ်မိနေသည့် အလုပ်သမား ကိုးဦးကိုကယ်ဆယ်

စီကျားကျောင် အောက်တိုဘာ ၆

တရုတ်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင် မော်တော် ကားဖြတ်သန်းမောင်းနှင်သည့် ဥမင် လိုက်ခေါင်းတစ်ခု ပြိုကျပျက်စီးမှု ကြောင့် နာရီပေါင်း ၁၀၀ ခန့်ကြာအောင် ဥမင်လိုက်ခေါင်းအတွင်း ပိတ်မိနေခဲ့ သည့် အလုပ်သမားကိုးဦးကို ကယ်ဆယ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လိုင်ယွမ်စီရင်စုရှိ ရင်အာလင်ဥမင် လိုက်ခေါင်းအတွင်း၌ ပိတ်မိနေသည့် အလုပ်သမားကိုးဦးကို ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ညက ကယ်ဆယ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ အဆိုပါ အလုပ်သမားများမှာ အခြေအနေ ကောင်းသွားပြီဖြစ်၍ စိုးရိမ်စရာမရှိ တော့ကြောင်း သိရသည်။

မော်တော်ကားဖြတ်သန်းမောင်း နှင်သည့် ဥမင်၏ တစ်ဖက်ခြမ်းသည် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် ပြိုကျပျက်စီးသွား ခဲ့ပြီး အထွက်လမ်းကို ပိတ်ဆို့သွားစေ ခဲ့ကာ အလုပ်သမားများ ဥမင်အတွင်း၌ ပိတ်မိနေခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထား သည်။ (ဆင်ဟွာ)

လွတ်လပ်ရေးအောင်ပွဲရရှိအောင် ကက်တလိုနီးယားကြိုးပမ်းနိုင်မည်လား

ကလျာမိုးမြင့်



ကက်တလိုနီးယားခေါင်းဆောင် Carles Puigdemont က အဲဒီ ဒေသကို စပိန်ကနေခွဲထွက်ပြီး လွတ်လပ်ရေးရရှိကြောင်း ကြေညာ တော့မှာဖြစ်တယ်လို့ ပြောကြားခဲ့ပါ တယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် မညီညွတ်တဲ့ လွတ်လပ်ရေးအတွက် ခဲပေး မှုအဖြစ် အငြင်းပွားမှုတွေ ပေါ်ပေါက် ခဲ့ပြီး စပိန်ရဲတွေက အဲဒီခဲပေးမှုကို ပိတ်ဆို့တားဆီးဖို့ ကြိုးစားခဲ့ကြပါ တယ်။

အကယ်၍သာ ရဲတွေရဲ့ကြိုးပမ်း မှုအောင်မြင်သွားရင် လွတ်လပ်ရေး ဟာ ဘယ်နည်းနဲ့မဆို ပိတ်ပင်တားဆီး ခံရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နိုင်ငံရေး အဖွဲ့တစ်ခုကနေ ထုံးတမ်းစဉ်လာအရ နုတ်ထွက်နေခြင်းဖြစ်တယ်လို့ ထင်မြင် ချက်အရပြောရမယ်ဆိုရင် ကက်တလို နီးယားဒေသဟာ ကိုယ်ပိုင်အခြေ အနေတစ်ခုပေါ်မှာ ရပ်တည်နိုင်မှု ရှိပါ့မလားလို့ စဉ်းစားဖွယ်ရာဖြစ်ပါ တယ်။

စပိန်ကနေခွဲထွက်ပြီး ကိုယ်ပိုင် လွတ်လပ်ခွင့်ကို ရှာဖွေနေရတဲ့ အကြောင်းတွေကို မှန်းဆကြည့်ရင် ကက်တလိုနီးယားဟာ ဒေသတစ်ခုရဲ့ အဆင်တန်ဆာများစွာကို ပိုင်ဆိုင် ရရှိထားတယ်လို့ ဆိုနိုင်ကြောင်း

ကက်တလိုနီးယားခေါင်းဆောင် Carles Puigdemont က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ကက်တလိုနီးယားမှာ ကိုယ်ပိုင်ရပ်တည် အင်အားစုဖြစ်တဲ့ Mossos d'Esquadra ရှိတယ်။ ကိုယ်ပိုင်ရပ်တည် ထုတ်လွှတ်တင်ဆက်မှု တရားဝင်ထိန်းသိမ်း ရေး အဖွဲ့အစည်းရှိတယ်။ ပြီးတော့ ကမ္ဘာ တစ်လွှားမှာရှိတဲ့ ကုန်သွယ်ရေးနဲ့ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုတွေကို မြှင့်တင်ပေးနေတဲ့ နိုင်ငံခြားမစ်ရှင်တွေ၊ အဖွဲ့တွေကိုလည်း အဆင်မြင့်တင်နေတယ်။ ပြီးတော့ ကျောင်းတွေနဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုတွေလိုမျိုး အများပြည်သူကို ဝန်ဆောင်မှု ပေးတာတွေ၊ ပို့ဆောင်ပေးနေတာတွေ လည်း ရှိနေတယ်။

ဒီလိုမျိုး ကိုယ်ပိုင်ဆောင်ရွက်နိုင် မှုတွေ ရှိနေသော်ငြားလည်း လွတ်လပ် ရေးရရှိမှုဖြစ်စဉ်အတွက်ကတော့ ဒီထက် ပိုပြီး ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားရမယ့် အရာတွေ ရှိနေဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ နယ်စပ် ထိန်းချုပ်ရေး၊ အကောက်ခွန်ဆောင်ရွက် မှု သင့်လျော်တဲ့ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး၊ ကာကွယ်ရေးနဲ့ ဗဟိုဘဏ်၊ ကုန်းတွင်းပိုင်း အခွန်တရားစွဲရပ်နဲ့ လေကြောင်းလိုင်း ထိန်းချုပ်ရေး စတာတွေကို ထူထောင် ဖွဲ့စည်းသွားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

လတ်တလောမှာတော့ ဒါတွေ အားလုံးကို မက်ဒရစ်က စီမံဆောင်ရွက်

နေပါတယ်။ မက်ဒရစ်ဟာ ကျွန်ုပ်တို့ဆီ ကနေ “ဓားပြတိုက်နေတယ်” ဆိုတဲ့ ကြေးကြော်သံဟာ ခွဲထွက်ရေးဝါဒီတွေ ကြားမှာ တော်တော်လေးရေပန်းစားတဲ့ ကြေးကြော်သံဆောင်ပုဒ်တစ်ခု ဖြစ်နေ ပါတယ်။ ဒီဆောင်ပုဒ်က ဘယ်လို အဓိပ္ပာယ်ဆောင်နေသလဲ ဆိုတော့ ချမ်းသာကြွယ်ဝတဲ့ ကက်တလိုနီးယား ဒေသဟာ စပိန်နိုင်ငံရဲ့ ပြင်ပကနေ ၎င်းရရှိနေတာတွေထက် ပိုပြီးပေးဆပ် နေရတယ်ဆိုတဲ့ သဘောမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်တမ်းမှာလည်း ကက်တလိုနီးယား ဟာ စပိန်ရဲ့ တခြားသောနယ်မြေဒေသ တွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်လိုက်ရင် ချမ်းသာကြွယ်ဝမှု အရှိဆုံးဒေသတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ စပိန် လူဦးရေရဲ့ ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းလောက်သာ ကက်တလိုနီးယားမှာ ရှိနေပေမယ့် ဒီဒေသရဲ့ ဂျီဒီပီဟာ စပိန်တစ်နိုင်ငံ လုံးစာ ဂျီဒီပီမာဏရဲ့ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါတယ်။ ပြီးတော့ ကက်တလိုနီးယားရဲ့ နိုင်ငံခြားတင်ပို့မှုဟာ စပိန်တစ်နိုင်ငံ လုံးစာရဲ့ လေးပုံတစ်ပုံကျော်လောက် ပမာဏရှိပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအားဖြင့် လည်း ကက်တလိုနီးယားဟာ ၎င်းရဲ့ စီးပွားရေးအရှိန်အဝါကို ထိန်းထားနိုင်ပါ သေးတယ်။ မနှစ်ကဆိုရင် စပိန်လူဦးရေ ၇၅ သန်းမှာ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် ၁၈ သန်းဟာ ကက်တလိုနီးယားကို အဓိက ဆွဲဆောင်ရာအဖြစ် ရွေးချယ်ခဲ့ကြပါ တယ်။ အလည်အပတ်ခရီးစဉ် အလှာ ရောက်ဆုံးဒေသလို့ ပြောရမှာဖြစ်ပါ တယ်။ တာရာဂိုနာဟာ ဥရောပရဲ့ ဓာတု ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းတွေ အများဆုံးထွက်ရှိ ရာဖြစ်သလို တာစီလိုနာကတော့ ကုန်ပစ္စည်းတန်ချိန်ပေါင်းများစွာ တင်ပို့ တဲ့ ဥရောပရဲ့ ထိပ်တန်းဆိပ်ကမ်း အခု ၂၀ အနက် တစ်ခုကို ပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ နေရာဖြစ်ပါတယ်။

ကက်တလိုနီးယားပြည်သူတွေဟာ အခွန်အပေးဆောင်ရာမှာ တခြားသော

နယ်မြေဒေသတွေထက် ပိုပြီးပေးဆောင် နေရတယ်ဆိုတာ မှန်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်က ကက်တလိုနီးယားပြည်သူတွေဟာ အများပြည်သူဆိုင်ရာသုံးစွဲမှုအပိုင်းမှာ ကျသင့်တာထက်ပိုပြီး ယူရိငွေ ၁၀ သန်း နီးပါးလောက် ပေးအပ်ခဲ့ရတယ်လို့ စပိန် အစိုးရရဲ့ ကိန်းဂဏန်းဖော်ပြမှုတွေအရ သိရပါတယ်။ ကက်တလိုနီးယားသာ လွတ်လပ်ရေးရရှိသွားရင် ဒီလိုပေးဆောင် နေရတာတွေကနေ ခြားနားသွားအောင် လုပ်ဆောင်နိုင်မှာလား။

တချို့တွေကတော့ အကယ်၍ ကက်တလိုနီးယားဟာ လွတ်လပ်ရေး ရရှိမှုကနေ အခွန်အခင်းမြင့်မှုကို အနိုင် ရရှိခဲ့မယ်ဆိုရင်တောင်မှ အများပြည်သူ ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းသစ်တွေ ထူထောင် ပေးနိုင်မယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အကယ်၍ ကက်တလိုနီးယားဟာ လွတ်လပ်ရေး ရရှိမှုကနေ အခွန်အခင်းမြင့်မှုကို အနိုင် ရရှိခဲ့မယ်ဆိုရင်တောင်မှ အများပြည်သူ ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းသစ်တွေ ထူထောင် ပေးနိုင်မယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဒီလိုနည်းနဲ့ ချမ်းသာကြွယ်ဝတဲ့ ဒေသတွေကနေ ဆင်းရဲမွဲတေတဲ့ ဒေသ တွေဆီကို ငွေကြေးထပ်မံပြောင်းလဲ ဖြန့်ဖြူးသွားဖို့ဆိုတာဟာ စဉ်းစားစရာ မရှိပါဘူး။ ပိုပြီး စိုးရိမ်ရမယ့်အချက် ကတော့ ကက်တလိုနီးယားက ပြည်သူ လူထုရဲ့ ကြေးမြီစွာဖြစ်ပါတယ်။ ကက်တလိုနီးယားရဲ့ အစိုးရဟာ ကက်တလို နီးယားဂျီဒီပီရဲ့ ၃၅ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း သို့မဟုတ် ၇၇ ဘီလီယံ အကြေးရှိနေပြီး အကြေးဆပ်ဖို့ ကျန်ရှိနေပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က စပိန်အစိုးရ ဟာ ငွေကြေးအကျပ်အတည်းကာလ အပြီးမှာ နိုင်ငံတကာဈေးကွက်တွေ ဆီကနေ ငွေချေးဖို့ မတတ်နိုင်တဲ့သူတွေ အတွက် အထူးရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ကို ထူထောင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ကနေ ကက်တလိုနီးယား ဟာ

အမြတ်အစွန်းတွေ အများကြီး ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ရန်ပုံငွေ စထူထောင် လိုက်တဲ့ အချိန်မှာပဲ ယူရိငွေ ၆၇ သန်း အကျိုးအမြတ်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှု အထ မြောက် အောင်မြင်သွားခဲ့ရင် ကက်တလိုနီးယားဟာ အဲဒီရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ကနေရရှိမယ့် အကျိုးအမြတ် တွေကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးသွားနိုင်သလို ဘယ်လောက်အတိုင်းအတာပမာဏ အထိ အကြေးတွေကို ပြန်ဆပ်နိုင်မှာလဲ ဆိုတဲ့ မေးခွန်းတွေကလည်း ထွက်ပေါ် လာနိုင်ဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်း ဟာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုမှန်သမျှကို အရိပ်ထိုးနေမှာ သေချာပါတယ်။

ပြီးတော့ ဒေသအစိုးရကြီးများ တဲ့ ငွေကြေးပမာဏကို အကြေးပေး ဆပ်ဖို့ရရှိနေချိန်မှာ မက်ဒရစ်ဟာ စပိန် ရဲ့ တစ်ပြည်လုံးစာကြေးမြီပမာဏကို တာစီလိုနာကို လက်ဆင့်ကမ်းမှုဝေ ထမ်းဆောင်ဖို့ မျှော်လင့်ပါ့မလားဆိုတဲ့ သို့လောသို့လော မေးခွန်းတွေအတွက် လည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ လွတ်လပ်ရေးကိုထောက်ခံတဲ့ တချို့အုပ်စုတွေကတော့ ကက်တလို နီးယားဟာ နော်ဝေလိုပုံစံမျိုး ဆက်သွားသင့်တယ်လို့ ထင်မြင်ယူဆ နေကြပါတယ်။ သီးသန့်ဈေးကွက် အဖွဲ့ဝင်တွေကလည်း ဥရောပသမဂ္ဂနဲ့ ပူးပေါင်းခြင်းမရှိပါဘူး။

ကက်တလိုနီးယား ပြည်သူတွေ အနေနဲ့ ဒေသတွင်းမှာရှိတဲ့ နယ်စပ် ဒေသတစ်လျှောက်မှာ ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံသားတွေရဲ့ လွတ်လပ်စွာ လှုပ်ရှားမှုကို ဆက်ပြီးလက်ခံသွားဖို့နဲ့ ဝန်ဆောင်မှုတွေအတွက် ကျသင့်တဲ့ အခွန်အခတွေကို ကျေကျေနပ်နပ် ပေးဆောင်သွားနိုင်ဖို့ပဲ မျှော်လင့်ရလိမ့် မယ်လို့ လွတ်လပ်ရေးကိုထောက်ခံသူ အချို့က သုံးသပ်ခဲ့ပါတယ်။

တချို့တွေကတော့ အကယ်၍ ကက်တလိုနီးယားဟာ လွတ်လပ်ရေးရရှိမှုကနေ အခွန်အခင်းမြင့်မှုကို အနိုင်ရရှိခဲ့မယ်ဆိုရင်တောင်မှ အများပြည်သူဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းသစ်တွေ ထူထောင်ဖန်တီးရတာနဲ့တင် အဆင်မပြေမှုတွေဖြစ်လာနိုင်ပြီး အဲဒီအဖွဲ့အစည်းတွေကို စီးပွားရေးအရ အချိုးကျညီမျှမှုတွေမရှိဘဲ လည်ပတ် ဆောင်ရွက်ရတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်

(ဘီဘီစီ၊ ဆင်ဟွာ)

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင်ပြုလုပ်မည့် Miss Earth 2017 ပြိုင်ပွဲအတွက် အလှမယ်တင်စွာမျိုးအား စေလွှတ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်လာစေရေး တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် လူသားများအားလုံးပါဝင်လာစေရန် ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ရွေးချယ် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် မယ်မြေကမ္ဘာမြန်မာအလှမယ်ရွေးချယ်ပွဲ Miss Earth 2018 ပြိုင်ပွဲကျင်းပရန်နှင့် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကာ Miss Earth 2017 ပြိုင်ပွဲကိုမြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအနေဖြင့် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင် မည့် Miss Earth Myanmar 2017 တင်စွာမျိုးအား ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



လင်းအပြင် Miss Earth Myanmar Organization အနေဖြင့် ထပ်မံ ကျင်းပ မည့် Miss Earth Myanmar 2018 ပြိုင်ပွဲကြီးအတွက် City Director များကို လည်း ဖိတ်ခေါ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး Miss Earth Myanmar 2018 အတွက် မြို့နယ် အလိုက် (Miss Earth Myanmar 2018) City Director ခန့်အပ်ခြင်းနှင့် မြို့နယ်ဒေသအလိုက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းလိုသောအလှမယ်များ ပါဝင် လာစေရန် (City Miss 2018)အလှမယ်များ ရွေးချယ်ကျင်းပသွားရန် စီစဉ်ထား ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မြို့နယ်အလိုက်ရွေးချယ်ထားသော Miss Earth Myanmar (city 2018) ဆုရှင်များ ရွေးချယ်ပြီးပါကရွေးချယ်ခံထားရသော City Miss များအနေဖြင့် Miss Earth Myanmar 2018 Grand Final ပြိုင်ပွဲကြီးကို ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး Miss Earth Myanmar 2018 Winner ဆုရှင်ကို ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရွေးချယ်ခံရသည့် Miss အနေဖြင့် နိုင်ငံပေါင်း ၉၀ ကျော် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် Miss Earth နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲကြီးသို့ စေလွှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စံလင်း၏ သစ်ခက်တံတား

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

အချစ်သီချင်းများကို အေးငြိမ်းစွာသီဆိုပြီး ဂီတချစ်သူများအား သိမ်းပိုက်ထားခဲ့ဖူးသူ ဂီတသက်တမ်း ၂၈နှစ်တိုင်ရှိပြီးဖြစ်သည့် အဆိုတော်စံလင်းက သူ၏ ၁၀ခုမြောက် သစ်ခက်တံတား တေးစီးရီးကို ယခုလအတွင်းထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိသွားရန်ရှိသည်။

“ပထမထွက်တဲ့အခွေတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်မယ်ဆိုရင် ကွာခြားမှုမရှိဘူးလို့ပဲ ပြောရမယ်ဗျ။ ကျွန်တော်က အားလုံးသိတဲ့အတိုင်း ဆိုနေကျပုံစံပဲဆိုမှာ။ ၂၀၁၆ တုန်းကလည်း ညဉ့်သုံးယံ ထွက်ထားတယ်။ အားလုံး ကိုယ်တိုင်ခံစားပြီး ရေးထားတဲ့ သီချင်းတွေပါ။ အသစ်လေးတွေပဲ ကျွန်တော်စိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်ဖန်တီးထားတာ။ ဒီအခွေ သစ်ခက်တံတားကတော့ တေးရေး ချစ်ဇော်ရေးပါတယ်။ အဓိပ္ပာယ်လေးလည်းရှိလို့ စီးရီးနာမည်လေးပေးဖြစ်တယ်။ ပရိသတ်က ကြိုက်တယ်။ မကြိုက်ဘူး ဆိုတာ ဆုံးဖြတ်ပေးရမှာပါ။ ကျွန်တော်ကတော့ အကောင်းဆုံးဖန်တီးထားပါတယ်”ဟု စံလင်းက ဆိုသည်။

အဆိုပါ တေးစီးရီးတွင် တေးသီချင်း ၁၀ ပုဒ်ပါဝင်ပြီး သီချင်းအမျိုးအစားများမှာ ဂျက်စီ၊ ပေါ့ပ်နှင့် ဂီတ တစ်လက်ထဲတီးကာ သီဆို သည့် တေးသီချင်းများ ပါဝင် သည်။ သူမေ့မည်ဖြစ်စေ မမေ့မည်ဖြစ်စေ သတိရ ပေးပါ။ နည်းနည်းတော့ ခါးတယ်၊ ဆောင်းပန်းချို လွတ်လပ်သူများ၊ သစ်ခက် တံတား၊ အကြီးအကဲများကို ရိုသေကြ၊ ဆန်ပြုတ်သောက် ၍ အသက်ရှင်၊ လိပ်ပြာလှန့် သူ၊ ကြယ်ညီလာခံ၊ ပုံရိပ် စသည့် သီချင်းနာမည် များမှာ တေးသံရှင်ကိုယ်တိုင် ခံစားမှု၊ ဖန်တီးမှုများကြောင့် အသက် ဝင်လွန်းသည်ဟု စံလင်းက ညွှန်းဆိုထားသည်။



အနုပညာအလုပ်နှင့် အိမ်ထောင်တာဝန်များကို မျှတစွာလုပ်ကိုင်မည့် နန်းမြတ်ဖြိုးသင်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

ဆရာဝန်တစ်ဦးလည်းဖြစ်၊ အနုပညာရှင်လည်းဖြစ်သည့် သရုပ်ဆောင်အဆိုတော် နန်းမြတ် ဖြိုးသင်းက မကြာမီကတင် ချစ်သူရှိကြောင်းကြေညာခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် မင်္ဂလာပွဲ ကျင်းပမည်ဟု ထပ်မံပြောကြားလိုက်သည်။

“သူနဲ့လက်တွဲတာ သုံးနှစ်ရှိပါပြီ။ မင်္ဂလာဆောင်မယ်ဆိုပြီး အခုမှ သတင်းထွက်ရတာ ကလည်း ကိုယ်ကအနုပညာသမားဆိုတော့ အနေအထိုင်၊ အပြောအဆို၊ အသွားအလာကို အတတ်နိုင်ဆုံး ထိန်းသိမ်းပါတယ်။ အစစအရာရာ ချင့်ချိန်ပြီးနေထိုင်ရတာပါ။ ကိုယ်ချစ်တဲ့ ပရိသတ်ကြီး အထင်လွဲမှာကိုလည်း ကြောက်တယ်။ ပြီးတော့ မိသားစုဝင်တွေကလည်း အနေ အေးကြသူတွေမို့ ဘာသံမှ မကြားချင်ကြဘူး။ ဒါကြောင့် ချစ်သူအကြောင်းကို ပရိသတ်ကြီးကို စောစောစီးစီး မပြောပြမိခဲ့ဘူး”ဟု နန်းမြတ်ဖြိုးသင်းက ဆိုသည်။

လူကြီးဆန်ပြီး အသက် လေးနှစ် ကြီးသောကြောင့် ကိုယ့်ကို အလျော့ပေးလက်တွဲ တတ်သည့် ချစ်သူမျိုးဖြစ် ကြောင်း၊ မိဘဆွေမျိုးများ အပြန်အလှန် လေ့လာကြပြီး သဘောတူ လက်ခံထားပြီး လည်းဖြစ်ကြောင်း သူက ပြောသည်။

နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် ဆီဒိုးနားဟိုတယ်၌ လက်မှတ် ရေးထိုးခြင်း၊ စုလျားရစ်ပတ် ခြင်းနှင့် ညစာစားပွဲကျင်းပ ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပြီး အနုပညာလုပ်ငန်းများ ကိုလည်း အိမ်ထောင်တာဝန် များအကြားမှပင် မျှတစွာ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သောကြောင့် ပရိသတ်ကြီး ဆက်လက်အားပေးပါဟု နန်းမြတ်ဖြိုးသင်းက မေတ္တာရပ်ခံထားသည်။



ကိုလင်း



တေးရေးအသစ်၊ သီချင်းအသစ်များဖြင့် ချမ်းချမ်း၏ တေးသီချင်းများ နားဆင်ရတော့မည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆

ဂီတလောကသို့ သံစဉ်များနှင့်ကမ္ဘာ တေးသီချင်း သီဆိုပွဲမှတစ်ဆင့် စတင်ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး တကယ် ဆိုရင် အချစ်ပဲလိုတယ် သီချင်းဖြင့် ပရိသတ်အားပေးမှု ရရှိခဲ့သည့် အဆိုတော် ချမ်းချမ်းက နောက်ဆုံးထွက်ရှိမည့် သို့ဟု အမည်ပေးထားသည့် တေးစီးရီးကို အောက်တို ဘာလလယ်တွင် ဖြန့်ချိသွားရန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အိပ်မက်စီးရီးထွက်ပြီးကတည်းက ပရိသတ်နဲ့ ဝေးကွာသွားသလို ခံစားရတယ်။ အခုသီချင်းတွေကို ပြန်သီဆိုမယ်။ ပရိသတ်ကြီးဆီ သို့ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်နဲ့ အရောက်ပိုမယ်ဆိုတဲ့ခံစားချက်နဲ့ သို့လို့ အမည်ပေးခဲ့ တာပါ။ ကိုယ်ချစ်တဲ့သူတွေဆီကို သတိရကြောင်း စာပို့ တဲ့ပုံစံလေးပါ။ တေးရေးတွေက အသစ်တွေပဲ သုံးထား တယ်။ အောင်မြင်မို့၊ ဒီလေး၊ ဆရာစီရာမိုရ်၊ အထွေးတို့ ရေးစပ်ပေးထားပါတယ်။ စုစုပေါင်း သီချင်းသစ် ၁၃ ပုဒ် ပါမှာပါ။

တေးရေးအသစ်တွေကို အများဆုံးသုံးရခြင်းက အမှန်အတိုင်းပြောရရင် နာမည်ကြီးတဲ့ တေးရေး ဆရာတွေက ကောင်းပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့တွေ အတွက် အချိန်က အလွန်ရှားတယ်။ ကိုယ့်အတွက် အချိန် အများကြီးမပေးနိုင်ဘူး။ ကိုယ်လိုချင်တဲ့ ပုံစံထပ်တူမကျ တာမျိုး ဖြစ်နိုင်တယ်။ ဘာလို့ဆိုတော့ အချစ်သိပ်ဆန် တဲ့ ပုံစံမျိုး၊ နူးညံ့တာတွေကို ကြိုက်တဲ့ပုံစံမျိုး အခုခေတ် ရေစီးမှာ သိပ်လက်မခံချင်ကြဘူး။ တိုက်ရိုက်ဆန်တဲ့ ပုံစံမျိုးတွေရှိလာလို့ အဲလိုလေးပြောင်းလုပ်ချင်တာ ကြောင့်ပါ။ နောက်ပြီး မိဘမေတ္တာနဲ့ပတ်သက်တဲ့ သီချင်း ကို ဆရာစီရာမိုရ်က ရေးပေးတယ်။ ထာဝရမြေဆိုတဲ့ ရုပ်ရှင်ကားမှာ ဇာတ်ဝင်တေးအနေနဲ့ပါမယ်။ ဆရာ ဇင်ယော်မောင်မောင်ကလည်း ဒီသီချင်းလေးကို လက်ဆောင်ပေးတယ်။ ပရိသတ်တွေလည်း တောင်းဆို ကြလို့ ပြန်ထည့်ထားတယ်။ နောက်တေးရေးဆရာတွေ ထဲက အထွေးဆိုရင်လည်း သီချင်းရေးတာ ကောင်းတယ် လေ။ ပရိသတ်ကြီးက သူ့ကိုသိပ်မသိကြသေးဘူး။ သူရေးတဲ့ပုံစံတွေက တော်ရုံသိပ်မခံစားတတ်ကြသေး ဘူး။ တကယ်ပုံဖော်လိုက်မှသာ ကောင်းမှန်းသိတာမျိုးလို့ ထင်ပါတယ်။ ရွက်ပုန်းသီးတေးရေးဆရာတွေလည်း ပါတော့ သူတို့ကို ကိုယ့်အတူလက်တွဲပြီး အပြန်အလှန် ပံ့ပိုးကူညီပေးကြတဲ့သဘောပါ။

ဂီတသက်တမ်း ကိုးနှစ်တာဖြစ်သန်းမှု ချမ်းချမ်းအနေနဲ့ မယ်မိမိမယ့်ဘဲ ကိုယ်လုပ်ချင်တဲ့ ဝါသနာပါတဲ့အလုပ်ကို လုပ်နိုင်ခဲ့တယ်။ အဲဒီလိုပဲ အသက်ရလာတော့ ဘဝမှာဖြစ်ချင်တာထက် ဖြစ်သင့် တာကို ဦးစားပေးလုပ်ခဲ့တယ်။ အချိန်တစ်ခုမှာ ငါတော့ ဒါဖြစ်ရမယ် ဆိုတာမျိုးမဟုတ်ဘဲ ငါ့လက်ထဲကို ရောက်လာ တဲ့ အခွင့်အရေးတစ်ခုကို အကောင်းဆုံးပုံဖော်ဖန်တီးပြီး လုပ်သွားမယ်ဆိုတာမျိုး ဖြစ်လာတယ်။ လူဆိုတာတော့ ဘဝမှာ အားလုံးကို ကျေနပ်တာမျိုးမရှိသလို အားလုံး ဟာလည်း မကျေနပ်ဖြစ်ရမယ့်အရာမျိုးမှ မဟုတ်တာ။ ရောက်တဲ့နေရာမှာ အကောင်းဆုံးတွေဖန်တီးယူကြဖို့ပဲ ရှိ ပါတယ်။

ကိုလင်း

လှာစီးဂတ်စ်ပစ်ခတ်မှုအပြီး ဂျနီဖာလိုပက်စ်နှင့် ဂျေဆင်အယ်ဒင်းတို့ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲများပျက်သိမ်း



လှာစီးဂတ်စ်မြို့ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုတွင် လူအုပ်အတွင်းသို့ သေနတ်သမား တစ်ဦးက ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် အမေရိကန်သမိုင်းတွင် အဆိုးဆုံးသော ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက် သေဆုံးသူများကို စာနာသောအားဖြင့် ကနီးထရီးအဆိုတော် ဂျေဆင်အယ်ဒင်းသည် ၎င်း၏ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲသုံးခုကိုပျက်သိမ်းတော့မည်ဟု ကြေညာခဲ့သည်။ ၎င်း၏ နယ်လှည့်ဂီတဖျော်ဖြေပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် တွင်ပြန်လည်စတင်မည်ဖြစ်သည်။ ဂျေဆင်က သေနတ်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာ ရရှိသူများနှင့် သေဆုံးသူများအတွက် စိတ်မကောင်းဖြစ်ရကြောင်း၊ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း လူများစိတ်ထိခိုက်နေမည်မှာလည်း သေချာကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဖျော်ဖြေပွဲအားပျက်သိမ်းလိုက်ခြင်းသည် အမှန်ကန်ဆုံးရွေးချယ်မှုဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ယခုအချိန်မှာ ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရသူများအတွက် အားပေးနှစ်သိမ့်ရမည့်အချိန်ဟုလည်း ဂျေဆင်ကပြောခဲ့သည်။

ဖျက်သိမ်းခဲ့သည့်ဂီတပွဲလက်မှတ်များကို ငွေပြန်အမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ၎င်းကဲ့သို့ပင် ဂျနီဖာလိုပက်စ်သည်လည်း Jennifer Lopez: All I Have အမည်ရှိဂီတဖျော်ဖြေပွဲကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ပြီး ပြန်လည်ဖျော်ဖြေမည်နေ့ကိုလည်းရွှေ့ဆိုင်းလိုက်သည်။

လှာစီးဂတ်စ်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော သေနတ်ပစ်ခတ်မှုကို ကြားကြားချင်း စိတ်ထိခိုက်တုန်လှုပ်ချောက်ချားရကြောင်း၊ သေဆုံးသူများ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများနှင့် မိသားစုဝင်များအတွက် ဆုတောင်းပေးကြောင်း ဂျေလိုက သူ၏ခံစားချက်ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

လှာစီးဂတ်စ်မြို့ပစ်ခတ်မှုအပြီးတွင် လူများသည် ဖျော်ဖြေပွဲများသွားရောက်ကြည့်ရှုရမည်ကို ကြောက်ရွံ့လာကြရာ တက္ကဆက်ရှိ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲ ပွဲစီစဉ်သူများက လုံခြုံရေးကိုစိုးရိမ်၍ ပွဲကိုလှောင်ရောက်မကြည့်တော့လိုသူများကို လက်မှတ်ဖိုးများ ငွေပြန်အမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

လန်ဒန်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ



(၆၁) ကြိမ်မြောက် လန်ဒန်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက် ညက ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ၁၂ ရက်ကြာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ဖွင့်ပွဲညတွင် လန်ဒန်မြို့ကြီးမှာ စည်ကားသိုက်မြိုက်လျက်ရှိသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ နာမည်ကြီးရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်များတက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အဖွင့်ဇာတ်ကားမှာ ဒါရိုက်တာ အန်ဒီဆာကီ၏ Breathe ဖြစ်သည်။

ယင်းဇာတ်ကား၏ အဓိကသရုပ်ဆောင်များမှာ အန်ဒရူးဂါဇီလ်နှင့် ကလေးရီ ဖွိုင်း တို့ဖြစ်ပြီး မသန်စွမ်းသူများ၏အခွင့်အရေးအတွက်ဆောင်ရွက်သူအဖြစ် ဂါဇီကသရုပ်ဆောင်ထားသည်။ အော်စကာဆုရှင် အမ်မာစတုန်းနှင့် ဘရိုင်ယန် ခရစ်စတုန်းတို့သည်လည်း Battle of the Sexes ဇာတ်ကားနှင့် Last Flag Flying ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားပရိမ့်ရှင်အတွက် လန်ဒန်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်သို့ တက်ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ (၆၁) ကြိမ်မြောက် လန်ဒန်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၆၇ နိုင်ငံမှ ဇာတ်ကားပေါင်း ၂၃၄ ကားပြသမည်ဖြစ်သည်။ ဇာတ်ကားတိုများနှင့် မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်များလည်း ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ဇာတ်လမ်းကောင်းပိုင်ရှင်များကိုလည်း ရုပ်ရှင်ပွဲတော်သို့လာရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ်ကြောင်း ဗြိတိန်ရုပ်ရှင် အင်စတီကျုမူ အကြီးအကဲ အမန်ဒါ ဒီဗလ်ကပြောသည်။

ထားဝယ်ရိုးရာ သပိတ်မျောပွဲတော်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ထားဝယ် အောက်တိုဘာ ၆
ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ ၌ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ် မြို့၏ ရိုးရာအစဉ်အလာမပျက် နှစ်စဉ်နှစ် တိုင်းကျင်းပလျက်ရှိသော ထားဝယ်ရိုးရာ သပိတ်မျောပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်က တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့၊ ဒေါင်းငူရပ် ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း ထားဝယ်မြစ်ကမ်း ၌ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလှလှမော်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ထားဝယ်ရိုးရာသပိတ်မျောပွဲတော်ကို ဖြန့်ဖြူးဖြတ်ဖြင့်လှမ်းပေးခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလှလှမော်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေး၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များက ထားဝယ်ရိုးရာ သပိတ်မျောပွဲကို ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ကုသိုလ်ပြုကြပြီး ဒေသခံ ပြည်သူများက ထားဝယ်ရိုးရာသပိတ်မျော မှုခိုးမှုမရှိအကောင်အထည်ဖော်ပေးခဲ့ကြောင်းကို ပျော်ရွှင်စွာဖြတ်ကျော်ကာ



ကုသိုလ်ယူကြသည်။ သပိတ်မျောပွဲကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် ပြုလုပ်ကျင်းပလေ့ရှိပြီး စေတနာရှင် အလှူရှင်များက သပိတ်မျောပွဲလာရောက် ကြည့်ရှု

သူများကို စတုဒိသာများဖြင့် ဧည့်ခံ ကျွေးမွေးခြင်း၊ သပိတ်မျောပွဲတွင် မီးပုံးပျံ အငယ် လွှတ်တင်ခြင်း၊ ဇာတ်သဘင်များ ဖြင့်ဧည့်ခံဖျော်ဖြေခြင်း၊ ထားဝယ်ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအကများနှင့် အိုးစည်ဒိုးပတ်

အကများဖြင့် သီဆိုဧည့်ခံဖျော်ဖြေခြင်း များဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒေသခံ ပြည်သူများ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (တိုင်းဒေသကြီး ပြန်/ဆက်)

ပဲနီပြားနှင့် ပဲစီးကွက်များ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်

ရေစကြို အောက်တိုဘာ ၆
ပြည်တွင်းစားသုံးမှုများသော ပဲနီပြားနှင့် ပဲစီးကွက်များ ဈေးမြင့်တက်လျက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။ ယခုရက်များအတွင်းတွင် ပဲနီပြား တစ်ပြည်လျှင် လက်လီဈေးငွေကျပ် ၅၀၀ ခန့် ဈေးမြင့်တက်လျက်ရှိပြီး ပဲစီးကွက် တစ်ပြည်လျှင် ထက်ဝက်ခေါက်ချိုးခန့် ဈေးမြင့်လျော့နည်းလာလျက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။ “အရင်ရက်တွေကတော့ ပဲညွှန်ပေါက် တစ်ဘူးကို ငွေကျပ် ၁၀၀ နှင့်ရောင်းနိုင်တယ်။ အခုရက်ပိုင်း ပဲနီပြား ဈေးတက်လာလို့ တစ်ဘူး ၂၀၀ နဲ့ ရောင်းနေရတယ်။ ဈေးတက်ရောင်းရတော့ ဝယ်စားတဲ့သူ နည်းသွားတယ်။ အချို့ပဲရောင်းတဲ့သူတွေကတော့ ပဲနီ

ပြားကို အညွှန်ဖောက် မရောင်းကြတော့ဘဲ အခြားပဲအစုံကို ပြောင်းရောင်းနေကြတယ်” ဟု ပဲနီပြားအညွှန်ဖောက် ရောင်းချသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ယခင် နှစ်များက ယခုကဲ့သို့ ပဲစိုက်ပျိုးချိန်များတွင် မျိုးဈေးမြင့်တက်လေ့ရှိသောကြောင့် ပဲဈေးမြင့်တက်လေ့ရှိသော်လည်း ယခုနှစ်ကဲ့သို့ ဈေးမြင့်တက်ခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ တောင်သူတွေ အခုလိုပဲစိုက်ပျိုးချိန်ဆိုရင် ပဲမျိုးဈေးက နှစ်တိုင်းလည်း ဒီလိုပဲတက်နေကျ စိုက်ပျိုးပြီးလို့ သီးနှံလည်းပေါ်ရော ဈေးက ကျရောပဲ။ ဒီနှစ်ကတော့ ပဲနီပြားနဲ့ ပဲစီးကွက်က နှစ်တိုင်းထက် ဈေးပိုတက်နေတယ်။ နှစ်တိုင်းကတော့ အခုလောက်ထိ ဈေးမရှိဘူး” ဟု ပဲစိုက်တောင်သူတစ်ဦးက

ပြောသည်။ ယခုအချိန်သည် မြစ်ရေဝင်ဒေသများ၌ ရေကျချိန်ဖြစ်၍ ပဲမျိုးစုံကို စိုက်ပျိုးကြခြင်းဖြစ်ရာ မျိုးဈေး မြင့်တက်လျက်ရှိသော်လည်း ယခုနှစ်တွင် ပိုမိုမြင့်တက်လျက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။ “အခြားပဲတွေက ဒီလောက် ဈေးမတက်ပါဘူး။ ပဲနီပြားနဲ့ ပဲစီးကွက်ပဲ ဈေးတက်တာပါ။ ကျွန်မတို့က မုံရွာပွဲရုံကနေ ဝယ်ရောင်းရတာပါ။ ပွဲရုံမှာ ဈေးတက်ဝယ်ရတော့ ဒီမှာပြန်ရောင်းတော့လည်း ဈေးတက်ရောင်းနေရတယ်” ဟု ပဲမျိုးစုံရောင်းချသူ ဆိုင်ရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။ ထို့အတူ ပခုက္ကူ၊ မုံရွာ၊ ရေစကြိုမြို့တို့မှ ပွဲရုံများတွင် ပဲနီပြားနှင့် ပဲစီးကွက်များ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လျက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။ “ဒီနှစ် ပဲနီပြားနှင့် ပဲစီးကွက်က ပစ္စည်းရှားတော့ ဦးတို့ပွဲရုံတွေမှာကို ရောင်းစရာ မရှိတော့ဘူး။ လက်လီ

ရောင်းနေကြတာတွေပဲ ရှိတော့တယ်။ လောလောဆယ် ပဲနီပြားက တစ်တင်း ငွေကျပ် ၂၇၀၀၀ နဲ့ ပဲစီးကွက်က ငွေကျပ် ၄၀၀၀၀ လောက် ပေါက်ဈေးရှိတယ်။ မနှစ်ကဈေးနဲ့ ယှဉ်ရင် ပဲနီပြားက တစ်တင်းကို ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ လောက် ဈေးတက်တယ်။ ပဲစီးကွက်က ငွေကျပ် ၁၉၀၀၀ လောက် ဈေးပိုတက်တယ်။ ပခုက္ကူက ပွဲရုံတွေနဲ့ မုံရွာက ပွဲရုံတွေ မှာလည်း အဲဒီ ဈေးရှိတာပါပဲ။ ရေစကြိုပွဲရုံက ဈေးနဲ့ တစ်တင်းကို ငွေကျပ် ၅၀၀ လောက်ပဲ ဈေးနှုန်းကွာခြားတာပါ။ ဈေးတက်လာတဲ့ အဓိကအကြောင်းကတော့ အရင်နှစ်တွေက ပဲနီပြားနဲ့ ပဲစီးကွက် ဈေးမကောင်းခဲ့တော့ စိုက်တဲ့သူနည်းတယ်။ စိုက်တဲ့သူနည်းခဲ့တော့ ပစ္စည်းရှားသွားလို့ ဈေးတက်လာတာပါ” ဟု ရေစကြိုမြို့ ကုန်စည်ခိုင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကိုက ပြောသည်။ အိမ်နဲ့ဆွေ(ရေစကြို)

မန္တလေးဈေးချိုတွင် လာမည့်နှစ်အတွင်း ဓာတ်လှေကားတစ်စင်း ထပ်မံတပ်ဆင်မည်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၆
မန္တလေးမြို့ရှိဈေးချိုတွင် လာမည့်နှစ်အတွင်း ဓာတ်လှေကားတစ်စင်း ထပ်မံတပ်ဆင်ရန် ၂၀၁၆-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဘတ်ဂျက်ငွေလျာထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ဦးကျော်ဆန်းမြင့်က ပြောကြားသည်။ “လက်ရှိ ဈေးချိုမှာ ပျက်နေတဲ့ ဓာတ်လှေကားတွေကို ပြင်ပေးနေတယ်။ နောက်ပြီး မန္တလေးမြို့ဈေးတွေမှာရှိတဲ့ အများသုံးသန့်စင်ခန်းတွေကို ဒီနှစ်ဘတ်ဂျက်ထဲက ရသလောက်သုံးပြီး ပြုပြင်ပေးနေတယ်။ နောင်လာမယ့် ဘတ်ဂျက်မှာလည်း ဆက်ပြီးပြုပြင်ပေးဦးမယ်” ဟု ၎င်းကပြောသည်။ ထို့အပြင် မန္တလေးပြည်သူများ လာရောက်ရောင်းဝယ်မှု များပြားသည့် ဈေးများတွင် အများသုံးသန့်စင်ခန်းများ ထပ်မံတိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ပေးသွားမည်

ဖြစ်ပြီး ဈေးချိုရှိ သန့်စင်ခန်းများကိုလည်း လာမည့်ဘတ်ဂျက်တွင် ပြုပြင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ၌ မန္တလေးမြို့တော်ရှိ ဈေးများအတွင်း စားသုံးရန်မသင့်သည့် ဆိုးဆေးပါဝင်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ ရောင်းချမှုမရှိစေရန်အတွက် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်မှု FDA နှင့် ပေါင်းစပ်၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မှု၊ ငါးပိ လက်ဖက်စသည် ကုန်ပစ္စည်းများတွင် အနည်းငယ်ကင်းစင်သွားသော်လည်း ရောင်းချနေသူများ တွေ့ရှိနေဆဲ ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ဆိုးဆေးကင်းစင်ဆိုင်များ အား အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်

ပေးသွားနိုင်ရေးနှင့် လိုက်နာမှုမရှိသည့် ဆိုင်များကိုလည်း တစ်လပိတ်သိမ်းသည် အထိ အရေးယူနိုင်ရန် FDA နှင့် မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တို့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးထားကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



မြိတ်မြို့၌ လူငယ်အရေးလှုပ်ရှားမှုများဆောင်ရွက်ရန် Youth Club ဖွဲ့စည်းရေး ဆွေးနွေး

မြိတ် အောက်တိုဘာ ၆

မြိတ်မြို့၌ လူငယ်များ၏ အသိဉာဏ်မြှင့်တင်ရေး၊ မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုရှိစေရေး၊ ရပ်ရွာအရေးကိစ္စများတွင် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လူငယ်အရေး လှုပ်ရှားမှုများကို ဝါသနာတူလူငယ်များစုစည်း၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် Youth Club ဖွဲ့စည်းရန် အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က မြိတ်ခရိုင်ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် Community Center ခန်းမ၌လူငယ်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြိတ်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်က Youth Club ဖွဲ့စည်းခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး Youth Club ကို ဥက္ကဋ္ဌ၊ အဖွဲ့ဝင်(သို့) တာဝန်ခံများနှင့် အဖွဲ့ဝင်ဟူ၍ မည်သို့ဖွဲ့စည်းမည်၊ မည်သူတို့နှင့်ဖွဲ့စည်းမည်ကို အကြံပြုပေးကြရန် ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက Youth Club ဖွဲ့စည်းမည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ ရည်မှန်းချက်များနှင့် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများကို ဝိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ မြိတ်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၊ အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းဝင်များ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်သူများ၏ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးချက်အရ ကနဦးတွင် ဦးဆောင်မည့်သူ ခုနစ်ဦးဖြင့် ယာယီ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြကာ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်တွင် ထပ်မံဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ခိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)**



မြေဆီလွှာထိန်း ဖက်တီတမြက်မျိုးနှင့် စားဖိုဆောင်သီးနှံမျိုးစေ့များပေးအပ်

ဗဟုသုတ အောက်တိုဘာ ၆

ကရင်ပြည်နယ် ဗဟုသုတခရိုင် ကမမောင်းမြို့မှ ဒေသခံတောင်သူများအား တောင်ပေါ်ဒေသ မြေဆီလွှာထိန်း ဖက်တီတမြက်မျိုးနှင့် စားဖိုဆောင်သီးနှံမျိုးစေ့များ ပေးအပ်ပွဲကို အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

မြက်မျိုးနှင့် သီးနှံမျိုးစေ့ ပေးအပ်ပွဲတွင် ဗဟုသုတခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအောင်ကျော်ဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဦးသက်ဆွေက ဖက်တီတမြက်၏ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် မြေဆီလွှာ၊ ရေထိန်းသိမ်းခြင်းအကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက အခမဲ့ဖြန့်ဝေသော စားဖိုဆောင်သီးနှံမျိုး၏ စိုက်စနစ်များအကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးတို့က ဒေသခံတောင်သူများအား ဗဟုသုတမြက်မျိုးများ၊ စားဖိုဆောင်သီးနှံမျိုးစေ့များကို ပေးအပ်ပြီး ဖက်တီတမြက်စိုက်ပျိုးမည့် သံလွင်မြစ်ကမ်းဘေးရှိ မြေနေရာများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုကာ နေရာသတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် ကမမောင်းမြို့ ရပ်ကွက်(၄)ရှိ ဆင်းသုခစပါးစိုက်ကွက် ငါးဧကတွင် ပြုလုပ်သော သဘာဝမြေဩဇာနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ စုပေါင်းကြိုပက်ပွဲသို့ သွားရောက်ပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးက စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များကို တောင်သူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လက်တွေ့ပြသခဲ့သည်။ **မောင်မွှေး**

အထူးဂရုပြုစောင့်ရှောက်ရန်လိုသောကလေးများအား ပြုစုပျိုးထောင်မည့် ဆရာ ဆရာမ သင်တန်းဖွင့်

ဟားခါး အောက်တိုဘာ ၆

မြန်မာနိုင်ငံမှ အထူးဂရုပြုစောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်သော ကလေးများ(ဉာဏ်ရည်မသန်စွမ်းကလေးများ)အား ပြုစုပျိုးထောင် သင်ကြားပေးမည့် ဆရာ ဆရာမများအား မွေးထုတ်ပေးရန် ရက်တိုသင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က ဟားခါးမြို့၌ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

ဟားခါးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် အဆိုပါသင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ပြည်နယ်စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးစီးဌာနက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှူး၊ ဦးချန်ပုံက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အထူးပညာရေးအသင်းမှ အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးအေးဝစ်ဇော်ဒိမ်က သင်တန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ ဟားခါးမြို့မှ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းရုံးမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသ မသန်စွမ်းရိပ်မြို့(ဟားခါး)မှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ လေးရက်ကြာသင်တန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **(ခရိုင် ပြန် / ဆက်)**

သမိုင်းဝင် နတ်မော်တီလောဥသျှောင်ဘုရားကြီးတွင် ဆီမီး ၈၄၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်

ဟင်္သာတ အောက်တိုဘာ ၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ် နတ်မော်ကျေးရွာတွင် တည်ထားကိုးကွယ်သည့် သမိုင်းဝင် တီလောဥသျှောင်ရှင်သာလျောင်းဘုရားကြီးတွင် (၂၃) ကြိမ်မြောက် ဆီမီး ၈၄၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက် ညပိုင်းက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆီမီးပူဇော်ပွဲတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမန်းဂျော်နီက ဆီမီး ၈၄၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဟင်္သာတခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဘုရားဖူးပြည်သူများ စုပေါင်း၍ သမိုင်းဝင် တီလောဥသျှောင်ရှင်သာလျောင်းဘုရားကြီးတွင် ဆီမီး ၈၄၀၀၀ ကို ကပ်လှူထွန်းညှိ ပူဇော်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ **ကျော်ကျော်(ပြန်/ဆက်)**



ထိုင်းအခြေစိုက် မြန်မာအလုပ်သမားကူညီရေးအဖွဲ့များအား ထိုင်းတာဝန်ရှိသူ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး



ပန်ကောက် အောက်တိုဘာ ၆

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများအရေး ကူညီမှုလုပ်ငန်းများကို ထိုင်းနိုင်ငံတွင်အခြေစိုက်၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများအား ထိုင်းအစိုးရ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်သမားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဗဟိုဌာန အကြီးအကဲက

ထိုင်းအစိုးရ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်သမားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဗဟိုဌာန အကြီးအကဲက

ဗဟိုဌာနချုပ် အစည်းအဝေးခန်းမသို့ အောက်တိုဘာ ၃ ရက်က ဖိတ်ခေါ်၍ အလုပ်သမားရေးရာ ဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရှိ မြန်မာအလုပ်သမားများ၏ အခက်အခဲပြဿနာများကို လိုက်လံကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများဖြစ်သော LPN, RAKSTHAI နှင့် AAC အဖွဲ့များအား ဖိတ်ခေါ်တွေ့ဆုံကာ ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း လာရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများ၏ အခက်အခဲများ၊ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ပြဿနာများကို ထိုင်းနိုင်ငံတွင်း Call Center ဖွင့်လှစ်ကာ ထိုင်းအစိုးရ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်သမားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဌာနက ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် အစီအစဉ်များချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလုပ်သမားအခွင့်အရေးချိုးဖောက်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံသားပိုင် အလုပ်ရုံများကို ပူးပေါင်းစစ်ဆေးနိုင်ရန် အစီအစဉ်များလည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖိတ်ခေါ်ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံအခြေစိုက် မြန်မာအလုပ်သမားကူညီစောင့်ရှောက်ရေး AAC မဟာမိတ်အဖွဲ့၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပါ သတင်းများအရ သိရသည်။ **ကျော်စိုး(ကျော့သောင်း)**

ဆောမြို့တွင် သီတင်းကျွတ် မီးကြာလှည့်ပွဲ စည်ကားစွာကျင်းပ

ဆော အောက်တိုဘာ ၆

ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ်ကာလတွင် မီးကြာလှည့်ခြင်းဖြင့် ဆီမီးပူဇော်ခြင်းသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ယောအရပ်ဒေသဖြစ်သော ဂန့်ဂေါ၊ ထီးလင်း၊ ဆော၊ ကျောက်ထုနှင့် ကျောမြို့နယ်မြေဒေသများ၌ နှစ်စဉ်ကျင်းပလေ့ရှိသော ရိုးရာဓလေ့တစ်ခုဖြစ်ပြီး ယခုနှစ် သီတင်းကျွတ်မီးကြာလှည့်ပွဲကို ဂန့်ဂေါခရိုင်ဆောမြို့အင်္ဂုဏာရာမ ရွှေစေတီကျောင်း၌ အောက်တိုဘာ ၄ ရက် ညပိုင်းက ကျင်းပခဲ့သည်။

မီးကြာလှည့်ပွဲကျင်းပနိုင်ရန် ရောင်စုံစက္ကူ၊ မုန့်ရောင်စက္ကူတို့ကို နှီးဖြင့်ပေါင်းစပ်လျက် မီးကြာခွက်များပြုလုပ်ခြင်း၊ မီးကြာပန်းများ၊ မုလေးပွားများ၊ ကြက်လျှာများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဝက်ပါဆောက် လုပ်ခြင်းနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများမှ လူငယ်မောင်မယ် မီးကြာအဖွဲ့များ ပွဲတော်၌ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်စေရန် ဖိတ်ကြားခြင်းတို့ကို တစ်လခန့် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ကြရသည်။

မီးကြာလှည့်ပွဲမှာ ပန်းကတောင်း၊ တံခွန်၊ ကုက္ကား၊ မုလေးပွား၊ ကြာပွင့်ပုံသဏ္ဍာန် ပြုလုပ်ထားသည့် မီးကြာခွက်များတွင် ဖယောင်းတိုင်စိုက်ထူထွန်းညှိထားသည့် မီးကြာခွက်ကိုင်ဆောင်သော



အမျိုးသမီးများက အဆိုအကများဖြင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆီမီးပူဇော်ရန် စည်းကမ်းတကျ စီတန်းလှည့်လည် သွားရောက်ကြရသည့် ပွဲတော်ဖြစ်သည်။ “အခုလို ပွဲတော်ကျင်းပရခြင်းကတော့ ယောဒေသရဲ့ ရိုးရာဓလေ့မပျောက်ပျက်စေရန်၊ တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာချစ်ခင်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုရှိစေရန်နဲ့ ယဉ်ယဉ်

ကျေးကျေး ဆက်ဆံတတ်ပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပိုမိုခိုင်မြဲစေရန် စတုဦးတည်ချက်များနဲ့ ပျော်ရွှင်စရာပွဲတော်တစ်ခုအဖြစ် အစဉ်အဆက် ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ယောဓလေ့ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်”ဟု မီးကြာလှည့်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီဝင် ဦးလှရွှေက ပြောသည်။ **(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

အချိန်နေရာမရွေး ချက်ချင်းမြန်မြန်ငွေလွှဲရန်



M-ပိုက်ဆံ

M-ပိုက်ဆံနဲ့ ငွေဖြည့်ပြီး
ဖုန်းငွေ ၂၀၀ ရယူပါ

***999#**

ကို ခေါ်ဆို
စာရင်းသွင်းပြီး
App ကို
ဒေါင်းလုတ်ရယူပါ



စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအတိုင်းသာ

- 29 September - 8 October 2017 (All Branches)
- အထူးလျှော့စျေးများနှင့် ဂမုန်းပွင့်ဆိုင် အားလုံးတွင် ဝယ်ယူ အားပေးနိုင်ပါသည်။

မူးလျှင်ရှုမာလျှင်သောက်

ရွှေမင်းဂေဟာ အမှတ်တံဆိပ်

ပန်းပေါင်းစုံ သွေးဆေး

TMR000849(0516)

အမှူးအမောများခြင်း၊ ထိုင်မော၊ ထမောဖြစ်ခြင်း၊ နှစ်ခြိုက်စွာအိပ်မပျော်ခြင်း၊ အစားအသောက်ပျက်ခြင်း၊ အသား အရေရိပြေမှုကင်းခြင်း၊ တင်းတိပ်ထွက်ခြင်း၊ မီးယပ်ကွက်များထွက်ခြင်းနှင့် မီးယပ်သွေးဆုံးရောဂါများအတွက် မြန်မာ့ဆေးစွမ်းကောင်း

မြန်မာ့ဆေး-အမှတ်(၁၀၂)(၃၈)လမ်းအောက်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဝန်း-၀၁-၃၇၆၀၀၈၊ ၅၄၉၀၄၂၊ ၅၉၀၀၃၄။

6TH YEAR ANNIVERSARY BIG SALE
05-10-2017 to 03-11-2017

ကျွန်းဂေဟာ အဆင့်မြင့်ပရိသောက

လက်လွတ်မခံသင့်သည့် အထူးအခွင့်အရေး

ဝယ်ယူအားပေးသော Customer များကို ကျေးဇူးတုန့်ပြန်သောအားဖြင့် 10% to 50% Discount (ပုလဲစျေးနှုန်းကို ပြုပြင်ထားခြင်းမရှိပါ) ပေါင်းစုံပေးသော ကျွန်းသားကို အဆင့်မြင့်စက်ကြီးများဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော ပရိသောကပစ္စည်းများကို အားပေးပေးရောင်းချပေးပါသည်။

Contact us - 09-250398536 09-458707139

Open Daily 9:00 AM to 6:00 PM

Add : No.27(B), Kabar Aye Pagoda Rd, Yankin T/s.

ကားမျိုးစုံငှားသည်။

ခရီးစဉ်များနှင့် လချုပ်များအတွက် ကားမျိုးစုံငှားနိုင်ပါသည်။

ယာဉ်ပိုင်ရှင်များလည်း ဆက်သွယ်ပါ။

MT&K Tours Ph: 01-656573 09-975599880, 09-31065335

မခနာရမည့်ပညာဝါဒသင်တန်းများပွင့်မည်

စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အရှေ့ဥယျာဉ်တိုက်၊ မခနာရမည့်ပညာဝါဒကျောင်းတွင် ဝါရင့်ဆရာ/ဆရာမကြီးများကိုယ်တိုင်အကဲလိပ်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျပန်၊ တရုတ်၊ ကိုရီးယား၊ ဂျာမနီ၊ ထိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ အမေရိကန်၊ Management ကွန်ပျူတာသင်တန်းစာရင်းကို LCCI-I+II သင်တန်းများနှင့် ဖုန်းပြင် Hardware/Software သင်တန်းများကို ပညာဝါဒအဖြစ်သင်ကြားပေးမည်။

သင်တန်းအားလုံး - ၂၁-၁၀-၂၀၁၇ ရက်စွဲမည်။

ရုံစမ်းရန် - အရှေ့ဥယျာဉ်တိုက်၊ ဝေဟိုလမ်း(ရှမ်းလမ်း) တရားရုံးအနောက်(ဇာတိဆီဆိုင်အနီး) (စမ်းချောင်း) ၀၁-၅၃၇၀၂၆၅၅၀၀၂၄၅၀၉-၇၇၁၁၆၆၃၂၀

ဒဂုံမြို့သစ်

အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်းများရှိ မြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၃၁၈၈
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၄၁၂၉

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည့် ရန်ကင်း-ပုသိမ်လမ်း၊ ရွှေသာယာတိုးတက်အနီး မျက်နှာစာ(၈၀)-နောက်(၆၀)၊ အောက်အညွှတ် တံတားပါ၊ မြေဧရိယာ/အုတ်အိမ်ခြံ ၂၅၀၀၀ ဧက ၂၅၀၀၀ ဧက

Ph: 09-785084831

အောင်သရေ

အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ခြံရွှေ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

လူကြိုက်ဆုံးအိမ်ခြံအိမ်ရာများအတွက် အထူးအလှူပေးခြင်းဖြင့် အတွက်အလှူပေး နှင့် ကားစီမံပေးသည်။

အမှတ်-၁၈၅ မြို့မပုသိမ်၊ ရွှေသာယာတံတားလမ်း၊

09254009334, 09254009335, 09254009336

လက်ရှိငှားရမ်းနေသော နေရာကောင်း ဆိုင်းဘုတ်နေရာရောင်းရန်

- ❖ ရန်ကင်း-မန္တလေး အမြန်လမ်းတိုးတက်အနီး
- ❖ ၁၁၅ မိုင် ယာဉ်ရပ်နားစခန်း
- ❖ မိတ္ထီလာယာဉ်ရပ်နားစခန်း

09-773173300, 09-785505018

မြေကွက်များ ဈေးကောင်းပေးဝယ်လိုပါသည်။

ဒဂုံမြို့သစ်၊ (အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း) တို့တွင် မြေကွက်များ ဝယ်လိုပါသည်။

❖ အိမ်အရောက်ငွေချေနေစီ၊ ပွဲခပေးရန်မလို ❖

Ph: 01-2339310, 01-2339355, 01-578044

ဝိတိုရိယ ဆေးရုံ
Victoria Hospital

HVC
Heart & Vascular Centre

ဝိတိုရိယဆေးရုံ နှင့် ငွေကြေးဌာနတွင် **Bulgaria** နိုင်ငံမှ နှလုံးနှင့် ငွေကြေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီးသည် အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အတွင်း မနက် (၁၀:၀၀) နာရီမှ ညနေ (၁၂:၀၀) နာရီနှင့် ညနေ (၄:၀၀) နာရီမှ ညနေ (၆:၀၀) နာရီအထိ ဖြစ်ပျက်မှုများကြည့်ရှုပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

လူနာစာရင်းပေးသွင်းလိုပါက

Hunt Line - +95 1 9666141
Hot Lines - +95 9 783666 141~4 Ext - 7080 (or) 2

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 4G/7973 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ခြင်း ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ခြင်း ပျောက်ပြန်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကင်းတောင်ပိုင်း)၊ သန်လျင်မြို့

ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်

ယာဉ်အမှတ် 6H/2672 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးတင်မြင့် ၉/မမန(နိုင်)၀၅၂၆၅၃ မှ ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူထုတ်ပေး ပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မြင်ဦးလွင်)



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မြန်မာအထူးကုသမားတော်ကြီးများအဖွဲ့ (MMPGA) နှင့်
ဂရန်း(ဒ်)ဟံသာအင်တာနေရှင်နယ်ဆေးရုံကြီးတို့ ပူးပေါင်း၍ International Clinic ကို
ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။



**အမေရိကန်နိုင်ငံ၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ နှင့် အင်္ဂလန်နိုင်ငံတို့မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများသည်
တစ်နှစ်ပတ်လုံးစဉ်ဆက်မပြတ် အလုပ်ကျ လာရောက်ကုသ ဆွေးနွေးပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။**

အထွေထွေရောဂါအထူးကုသမားတော်ကြီး
ဒေါက်တာစိန်သန်း
M.B.,B.S, MD ,
ABIM Board Certified (Internal Medicine),
Attending Physician, Bellevue Hospital, New York,
Faculty, NYU Medical Center, NY, USA
၁၁.၁၀.၂၀၁၇ မှ ၂၄.၁၀.၂၀၁၇ထိ

ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ်အထူးကုသမားတော်ကြီး
ဒေါက်တာသီတာမောင်မောင်မြင့်
M.B.,B.S, FRACP (Nephrology, Australia)
MM (Clinical Epidermiology)
Staff Specialist Nephrologist,
Newcastle, Australia
၁၄.၁၀.၂၀၁၇ မှ ၂၈.၁၀.၂၀၁၇ထိ

ကလေးအထူးကုသမားတော်ကြီး
ဒေါက်တာနွယ်နွယ်စိုး
M.B.,B.S,
DCH (UK), FRCP (UK),
PGDipA (UK),
Consultant Paediatrician, UK
၂၃.၁၀.၂၀၁၇ မှ ၅.၁၁.၂၀၁၇ထိ

တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့ထိ နံနက် (၉)နာရီမှ ညနေ (၅)နာရီအတွင်း လူနာများကို လက်ခံကြည့်ရှု ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ပေးသွားပါမည်။

ဂရန်း(ဒ်)ဟံသာအင်တာနေရှင်နယ်ဆေးရုံကြီး
အမှတ် (၃)၊ နာနတ်တောလမ်းနှင့် ကြည့်မြင်တိုင်ကမ်းနားလမ်းထောင့်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
☎ 01 523000, 01 523111, 01 523222
Email : info@grandhantha.com Website : www.grandhantha.com
Facebook : www.facebook.com/grandhantha

ဖခင်အမည်မှန်
ပင်လောင်းမြို့၊ အထက (၁)
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မှုမိန့်ပွင့်၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်လေးဦး
၁၃/ပလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၂ ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးစော်လေးဦး

ဖခင်အမည်မှန်
ပင်လောင်းမြို့၊ အထက (၁)
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မှုမိန့်ပွင့်၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်လေးဦး
၁၃/ပလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၂ ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးစော်လေးဦး

ဖခင်အမည်မှန်
ပင်လောင်းမြို့၊ အထက (၁)
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မှုမိန့်ပွင့်၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်လေးဦး
၁၃/ပလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၂ ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးစော်လေးဦး

ဖခင်အမည်မှန်
ပင်လောင်းမြို့၊ အထက (၁)
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မှုမိန့်ပွင့်၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်လေးဦး
၁၃/ပလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၂ ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးစော်လေးဦး

ဖခင်အမည်မှန်
ပင်လောင်းမြို့၊ အထက (၁)
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မှုမိန့်ပွင့်၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်လေးဦး
၁၃/ပလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၂ ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးစော်လေးဦး

ဖခင်အမည်မှန်
ပင်လောင်းမြို့၊ အထက (၁)
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မှုမိန့်ပွင့်၏
ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစော်လေးဦး
၁၃/ပလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၂ ဖြစ်ပါ
ကြောင်း။ ဦးစော်လေးဦး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဧဥပဒေအစီနံ-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
မြတ်ဗြူနယ်တရားရုံး
၂၀၁၇ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၄၃
ဦးကျော်မင်းလှိုင် နှင့် ၁။ ဦးဝင်းဌေး
အမှတ် ၈၄၊ သီတာ ၂ လမ်း၊ ၂။ ဦးဝင်းဇော်ဦး
ကြောင်ငယ်ရပ်၊ မြိတ်မြို့။
တရားလို တရားပြိုင်များ
အထက်ပါအမှုမှ (၂)တရားပြိုင် ဦးဝင်းဇော်ဦး ချမ်းမြေသာယာ ၆ လမ်း၊
မြိတ်တောင်ကျေးရွာအုပ်စု၊ မြိတ်မြို့နယ် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။
သင့်အပေါ် တရားလို ဦးကျော်မင်းလှိုင်က ဝန်ခံကတိပြုထားသည့်ငွေကျပ်
၁၆၀၆၀၀၀ ကျပ် ရလိုကြောင်း လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်
တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ငှင်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကား
အရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အခွင့်အမိန့်ရရေ့နေ
ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ငှင်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့် အချက်များကို ပြောဆိုနိုင်သူ
တစ်ဦးတစ်ယောက် ငှင်းရေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ
၁၆ ရက် (၁၃၇၉ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁၁ ရက်) နံနက် ၁၀နာရီတွင်
တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ငှင်းအပြင်
သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ငွေရက်တွင် သင်မလာမရောက် ဖျက်ကွက်
ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ငှင်းပြင် တရား
လိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှုပြုလိုသည့်
စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။
သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။
သင်ကထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုဆိုင်စီစဉ်ရေးရာက တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၇ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်
လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။ (မိုးမိုးအောင်)
တွဲဖက်မြို့နယ်တရားသူကြီး
မြတ်ဗြူနယ်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ မင်္ဂလာဒုံကျေးရွာ(အနောက်
ခြမ်း)၊ မြောက်ဘက်တွင် ဦးမိုးကျော်အောင်၊ တောင်ဘက်တွင် ဒေါ်ဇေ
စမ်း၊ အနောက်ဘက်တွင် ကျော်မင်းနိုင်၊ အရှေ့ဘက်တွင် ဦးကုလားကြီး၊
အကျယ်အဝန်း(၈၄ပေ x ၉၀ပေ)ရှိ မြေကွက်နှင့် မြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစား
ခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဒေါ်ထားထားဦး ၁၂/
သလန(နိုင်)၀၄၅၇၄၃ ထံမှ ကျွန်ုပ် ဒေါ်ရီရီနိုင် ၁၂/သလန(နိုင်)
၀၈၇၃၂၉ က ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို
ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်
လိုသူများရှိပါက ယနေ့မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာချုပ်
စာတမ်း မူရင်းများနှင့်တကွ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်
ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်ရီရီနိုင်
ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၃၄၃၇၆၆
အမှတ် ၃၂၄/ဘီ၊ ဆရာစံလမ်း၊ ကမာရွတ်ဆစ်ရပ်ကွက်၊
ဒလမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ရွှေဆိုတာ မရှိဝမ်းစာ၊ ရှိတန်ဆာ.....
စိန်ရွှေရတနာဆိုင်
ရွှေစုလိုသော Customer များအတွက်
အခေါက်တုံးများကို ၁ ကျပ်သားမှစ၍ အခေါက်ရွှေဈေးအတိုင်း
(လက်ခမပါ) ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။
အမှတ်(၇၅)၊ လှည်းတန်းလမ်းမ၊ လှည်းတန်းဈေးအနီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။
ဖုန်း - ၅၂၆၂၁၄၊ ၅၁၂၉၂၂၊ ၅၀၅၁၄၄၊ ၅၁၂၆၉၆ (Ext. 801-802)

ဆရာအာသာ၏ သင်ကြားမှု(၂၆)နှစ်ပြည့် အထူးအစီအစဉ်
SUCCESS Language Academy
ကျောင်းသားသစ် (15% Discount) နှင့်
ကျောင်းသားဟောင်း (ပုံမှန် Discount + 15%)
(ယနေ့မှစ၍ အောက်တိုဘာလကုန်ထိ)
(မြို့လယ်ကျောင်း) အမှတ်(၁၁၉)၊ Y.W.C.A
ဘိုကလေးဈေးလမ်း
392048, 202046, 256954
BASIC ENGLISH SPEAKING
10-11:30 (Mon-Thurs) 16 Oct
1 - 4:00 (Sat + Sun) 21 Oct
6 - 7:30 (Mon-Thurs) 23 Oct
BASIC FOUR SKILLS ENGLISH
7:30 - 9 (Mon-Thurs) 9 Oct
1 - 4:00 (Sat+Sun) 14, 29 Oct
1 - 2:30 (Mon-Thurs) 23 Oct
BASIC WRITING
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 25 Sep
1 - 2:30 (Mon - Thurs) 9 Oct
PRE-INTERMEDIATE (4-SKILL ENGLISH)
1 - 2:30 (Mon-Thurs) 9 Oct
3:30 - 5 (Mon-Thurs) 16 Oct
1 - 4:00 (Sat + Sun) 21 Oct
INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH)
2 - 5:00 (Sat + Sun) 14 Oct
10-12:00 (Mon - Thurs) 23 Oct
VOCAB ENRICHMENT
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 16 Oct
BASIC GRAMMAR
9 - 12:00 (Sat + Sun) 7 Oct
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 23 Oct
ဦးထွန်းလင်းမြို့လမ်း၊ အမှတ် ၅ (B-3) ဓုတီယထပ်၊ (လှဆန်းယဉ်တိုက်)
09 443001453, 01-503472, 09 30775232
BASIC FOUR SKILLS ENGLISH
10-11:30 (Mon-Thurs) 23 Oct
1 - 2:30 (Mon-Thurs) 23 Oct
3:30 - 5 (Mon-Thurs) 30 Oct
6 - 7:30 (Mon-Thurs) 30 Oct
BASIC ENGLISH SPEAKING
6 - 7:30 (Mon-Thurs) 16 Oct
3:30 - 5 (Mon-Thurs) 23 Oct
7:30-10:30 (Sat + Sun) 29 Oct
PRE-INTERMEDIATE (4-SKILL ENGLISH)
7:30 - 9 (Mon-Thurs) 23 Oct
3:30 - 5 (Mon-Thurs) 30 Oct
BASIC GRAMMAR
7:30-10:30 (Sat + Sun) 28 Oct
3:30 - 5 (Mon-Thurs) 30 Oct
IELTS (Preparation)
1 - 3:30 (Mon-Thurs) 9 Oct
IELTS (Reading + Vocab)
1 - 3:00 (Mon-Thurs) 30 Oct
INTERMEDIATE (ACADEMIC ENGLISH)
3:30 - 5 (Mon-Thurs) 9 Oct
IELTS (Preparation)
1 - 4:30 (Sat + Sun) 14 Oct

မွေးသက္ကရာဇ် အမှန် ကျောက်တော်မြို့၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်နေ (ဘ)ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၏
သား မောင်ထွန်းလင်းအောင် ၁၁/ကတန(နိုင်)၁၃၃၄၅၈၏ မွေး
သက္ကရာဇ်အမှန်မှာ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်လက်မှတ်အရ
၉-၁၀-၁၉၉၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။
ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်ုပ် မပန်းအေး ၃/ဘအန(နိုင်)၁၈၁၄၄၉ ၏ Passport
No(မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက
အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၄၇၈၅၉၉

အောက်တိုဘာလ ပထမ ၁၀ ရက်ပတ်အတွက် မိုးလေဝသနှင့်လေပေဒ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၆
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

အနောက်တောင်ပတ်သို့လေသည် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ၇ ရက်အတွင်း မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသများနှင့် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှ ၁၂ ရက်အတွင်း မြန်မာ တစ်ပြည်လုံးမှ ဆုတ်ခွာသွားနိုင်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ် အော်တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသုံးကြိမ် ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး နှစ်ကြိမ်မှာ ပိုမိုအားကောင်းလာကာ မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ် သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းပြီး ကပ္ပလီ ပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေအားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့် ရှိနိုင်သည်။

မိုးအခြေအနေနှင့် မိုးရွာရက်
ချင်းပြည်နယ်နှင့်ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် ရွာသွန်းမြ ထက်ပိုပြီး စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁

မိတ္ထီလာ မိုးကောင်းအန္တက္ကရေလယ်ဘုရားသို့သွားရာ သစ်သားတံတားပေါ် ကန်ရေကျော်လျက်ရှိ

ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၆
မိတ္ထီလာမြို့ မိတ္ထီလာကန်တောင်ကန်အတွင်းရှိ မိုးကောင်း အန္တက္ကရေလယ်ဘုရားသို့သွားရာ သစ်သားတံတားပေါ်တွင် အောက်တိုဘာ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကန်ရေကျော်လျက်ရှိပြီး ကန်မှာလည်း ရေပြည့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)
အဆိုပါတံတားပေါ်တွင် မိတ္ထီလာကန်ရေကျော်နေပြီး ဘုရားဖူးရာရင်ပြင်တော်ပေါ်တွင်လည်း ကန်ရေများ ဝင်ရောက် ကျော်လွန်နေသောကြောင့် ဘုရားဖူးလာသူများ ဘုရားဖူးမြော် ကန်တော့ခြင်း လတ်တလောတွင် ပြုလုပ်နိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ အောက်တိုဘာ ၅ ရက်(သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့) ညနေပိုင်းအချိန်အထိ မိုးကောင်းအန္တက္ကရေလယ်ဘုရားသို့ သွားရာ သစ်သားတံတားပေါ်တွင် ကန်ရေကျော်ခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ ညပိုင်းအချိန်တွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခြင်း၊ ကန်အတွင်း သို့ စီးဝင်သည့် ချောင်းများမှ ရေများဝင်ရောက်ခြင်းတို့ကြောင့် အဆိုပါတံတားပေါ်တွင် ကန်ရေကျော်သည်အထိ ကန်ရေပြည့် လာခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေသခံများ၏ ကန်ရေပြည့်မှတ်ဟု

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၃



ရန်ကုန်မြို့၌ ပထမဆုံးစတင်ပြေးဆွဲမည့် Yangon water Bus ခရီးစဉ်စဆုံး ငွေကျပ် ၃၀၀ နှုန်းသတ်မှတ်



ပထမဆုံးစတင်ပြေးဆွဲမည့် Yangon Water Bus ရေယာဉ်များ ဆိပ်ကမ်း၌ ဆိုက်ကပ်ထားစဉ်

သတင်း-မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)၊ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၆
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ပိုလ်တထောင်ဆိပ်ကမ်းနှင့် အင်းစိန်ခုံးကျော်တံတား ပထမဆုံးစတင်ပြေးဆွဲပေးမည့် Yangon Water Bus ခရီးစဉ် စ/ဆုံး လမ်းကြောင်းတစ်ကြောင်းတွင် ငွေကျပ် ၃၀၀ နှုန်းဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ပိုလ်တထောင်ဆိပ်ကမ်း၌ ကျင်းပသော Yangon Water Bus ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် တင့်တင့်မြန်မာအုပ်စုကုမ္ပဏီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင်တင်လွင်က ပြောကြားသည်။
“အခုလောလောဆယ် Water Bus ကို ၁၃ စင်းနဲ့ စတင်ပြေးဆွဲပါမယ်။ ခရီးသည် ၂၃၀ စီးက သုံးစင်း၊ ခရီးသည် ၆၀ စီးက သုံးစင်း၊ ခရီးသည် ၁၂၀ စီးက ခုနစ်စင်း စတင်ပြေးဆွဲမှာပါ။

ခရီးသည် စီးနင်းတဲ့ဦးရေပေါ်မှာမူတည်ပြီး ဘယ်နေရာ၊ ဘယ်မှတ်တိုင်တွေမှာ လိုအပ်တာတွေကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး သုံးလအတွင်း ထပ်မံတိုးချဲ့ပြေးဆွဲပေးသွားဖို့ရှိပါတယ်။ ခရီးသည်လိုခြံမှု အတွက်လည်း Water Bus တွေမှာ အသက်ကယ်အင်္ကျီတွေကို ရေထဲမှာ နှစ်နာရီ သုံးနာရီကျော် ကြာနေနိုင်ပြီး ကောင်းမွန်တဲ့ အသက်ကယ်အင်္ကျီတွေ စီစဉ်ထားပါတယ်။ ကလေးအသက်ကယ် အင်္ကျီ၊ ဗောကွင်းတွေနဲ့ အရေးပေါ်လှေတွေပါ ခရီးသည်တွေအတွက် စီစဉ်ပေးထားပါတယ်။ ဒါတွေအပြင် Control Center မှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်ကြည့်ရှုနိုင်တဲ့ GPS နဲ့ CCTV စနစ်တွေ ကိုလည်း ထည့်ပေးထား ပါတယ်” ဟု Yangon Water Bus ကို စတင်အကောင်အထည်ဖော် ပြေးဆွဲပေးမည့် တင့်တင့်မြန်မာအုပ်စုကုမ္ပဏီမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင်တင်လွင်က ပြောကြားသည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁

- ဖြူးချောင်းဖြတ် ကြိုးတံတားပေါ် လူအများ သွားလာနေချိန် ကြိုးဆိုင်းများ ပြုတ်ကျမှုဖြစ်ပွား **၈-၁၁**
- နျူကလီးယား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်မှု စစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့ ICAN ငြိမ်းချမ်းရေးနိဘယ်ဆုဆွတ်ခူး **၈-၁၄**
- လွတ်လပ်ရေးအောင်ပွဲ ရရှိအောင် ကက်တလိုနီးယား ကြိုးပမ်းနိုင်မည်လား **၈-၁၅**
- တီးတိန် - ရိဒ်ခေါဒါရ်လမ်း အတက်အဆင်း တစ်ရက်စီ သတ်မှတ်၍ ယာဉ်များ ညပိုင်းဖြတ်သန်းခွင့် ခေတ္တရပ်ဆိုင်း **၈-၁၆**

KBZ BANK
STRENGTH OF MYANMAR

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by EUROMONEY 2017